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Närvarande ledamöter, tjänstgörande ersättare och 
ersättare måndagen 19 juni 2023

Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare

1 Anna Sotkasiira Wik M Ja §§ 101-115
2 Simon Johansson M Ja §§ 101-115
3 Irma Görtz S Ja §§ 101-115
4 Annette Sjö S Ja §§ 101-115
5 Magnus Cato S Ja §§ 101-115
6 Maria Sayeler Behnam S Ja §§ 101-115
7 Olle Vikmång S Ja §§ 101-115
8

Sara Perlman V

NEJ Heléne Alpfjord 
Wylde (V) 
§§ 101-103

9 Elin Melander V Ja §§ 101-115
10 Marine Brunius V Ja §§ 101-115
11 Nicklas Lundström V Ja §§ 101-115
12 Niclas Clarén KD Ja §§ 101-115
13

Jenny Lisiderius KD

NEJ Jonathan 
Stillman (KD)
§§ 101-115

14 Tomas Tekmen KD Ja §§ 101-115
15 Eva-Britt Sjöberg KD Ja §§ 101-115
16 Sophia Jarl M Ja §§ 101-115
17 Ingrid Cassel M Ja §§ 101-115
18 Roger Eklund-Åkesson M Ja §§ 101-115
19 Said Nison M Ja §§ 101-115
20 Inger Petersson S Ja §§ 101-115
21 Claes Nöid S Ja §§ 101-115
22 Marie-Louise Jonander S Ja §§ 101-115
23

Andreas Bohlin S
Ja §§ 101-105 Pernilla Axell (S) 

§§ 106-115
24 Marcus Posada V Ja §§ 101-115
25 Marie Matsson V Ja §§ 101-115
26 Annika Kaiser V Ja §§ 101-115
27 Tobias Holmberg V Ja §§ 101-115
28 Simone Öhrn KD Ja §§ 101-115
29

Juno Blom L

NEJ Alexander 
Nejdemo (L)
§§ 101-115

30 Monica Holtstad L Ja §§ 101-115
31 Reidar Svedahl L Ja §§ 101-115



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 3(66)

2023-06-19
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare

32 Patrik Palm M Ja §§ 101-115
33 Olle Connman Ek M Ja §§ 101-115
34

Joanna Sjölander M

NEJ Criss Hagfeldt 
(M)
§§ 101-115

35

Christer Frey M

JA §§ 101-102 Eva-Britt 
Passmark (M)
§§ 102-115

36

Senad Mutic S

NEJ Jan Malmberg 
(S)
§§ 101-115

37
Kikki Liljeblad S

Ja § 102-107 Sara Stolt (S) 
§§ 107-115

38 Henrik Pryssgård S Ja §§ 101-115
39 Åsa Sköldestig S Ja §§ 101-115
40 Per Ziljat S Ja §§ 101-115
41 Christian Widlund C Ja §§ 101-115
42 Alexandra Asp C Ja §§ 101-115

43 Kay Andersson C

NEJ Lina Cederlöf 
Lundgren (C)
§§ 101-115

44 Anna Edebo C Ja §§ 101-115
45

Fredrik Bergqvist L

NEJ Evelina Nejdemo 
Glad (L)
§§ 101-115

46 Annelie Johansson SD Ja §§ 101-115
47 Clara Aranda SD Ja §§ 101-115
48 Christopher Jarnvall SD Ja §§ 101-115
49 Lena Hernqvist M Ja §§ 101-115
50 Päivi Johansson M Ja §§ 101-115
51 Per Helgesson M Ja §§ 101-115
52

Charlize Ertas M
NEJ Juris Irschs (M)

§§ 101-115
53 Maj Kalwa S Ja §§ 101-115
54 Willy Flores S Ja §§ 101-115
55 Louise Malmström S Ja §§ 101-115
56 Alexander Winge S Ja §§ 101-115
57 Jessica Svensson S Ja §§ 101-115
58 Robert Nordman MP Ja §§ 101-115
59

Ingemar Hillerström MP

Ja §§ 104-115 Christel 
Andersson (MP)
§§ 101-104
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Plats Ledamot Parti Närvarande §§ Tjänstgörande 
ersättare

60

Hedda Ottesen MP

Ja §§ 101-108 Christel 
Andersson (MP)
§§ 109-115 

61 Linda Nilsson SD Ja §§ 101-115
62

Zack Jacobsson SD

NEJ Wasuthida 
Pinsakulnee (SD)
§§ 101-115

63 Stefan Bergström SD Ja §§ 101-115
64 Benny Sellborn SD Ja §§ 101-115
65 Florian Aranda SD Ja §§ 101-115
66 Filip Morell M Ja §§ 101-115
67 Conny Passmark M Ja §§ 101-115
68

Carina Melefors M

Ja §§ 101-108 Jeanette 
Södervall Thorn 
(M)
§§ 108-115

69
Anders Magnusson M

NEJ Hannes Sten (M)
§§ 101-115

70
Ingela Ekberg S

Ja §§ 101-106 Jörgen Drott (S)
§§ 106-115

71

Joel Brånäs S

NEJ Lena Lundman 
(S)
§§ 101-115

72 Lena Wass S Ja §§ 101-115
73 Mats Nilsson S Ja §§ 101-115
74 Håkan Pettersson S Ja §§ 101-115
75 Ann-Christine 

Nordqvist S
Ja §§ 101-115

76 Daniella Mårtensson SD Ja §§ 101-115
77 Thomas Svensson SD Ja §§ 101-115
78 Erik Johansson SD Ja §§ 101-115
79 Peter Pöllä SD Ja §§ 101-115
80 Gunilla Hellberg SD Ja §§ 101-115
81 Jonny Modigh SD Ja §§ 101-115
82 Lottie Carlzon SD Ja §§ 101-115
83

Ned Wallin M

Ja §§ 101-107 Christina 
Blomqvist (M) 
§§107-115

84

Åke Bjerselius M

Ja §§ 101-102 Marcus 
Fägerstrand (M) 
§§ 102-115

85 Anders Boqvist M Ja §§ 101-115
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Närvarande ersättare ej tjänstgörande

Ersättare Parti
Jörgen Olofsson M
Kerstin Nordenberg M
L M Cederblad KD
Ulla Lundström KD
Christoffer Hagström S
Paola Valdes Sala S
Anna-Lena Pettersson S
Lars Ellmark S
Seydi Barkarmo S
Göran Persson SD
Kiran Qureshi SD
Tomas Johansson SD
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§ 101 Informationsärende

Beslut
Punkten lämnas.

Beskrivning av ärendet
Ingen information på dagens sammanträde.

___________________________________
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§ 102 Kommunrevisionens budgetförslag 2024
KS 2023/0856

Beslut
Kommunfullmäktige fastställer budget för kommunrevisionen för år 
2024 till 6 270 000 kronor.

Reservationer
Mot beslutet och till förmån för Irma Görtz (S) yrkande reserverar sig 
samtliga närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare från 
Socialdemokraterna.

Beskrivning av ärendet
Inför 2024 äskar kommunrevisionen utöver pris- och lönejusteringar en 
budgetram om 6 171 000 kronor. Till det beloppet kommer sedvanliga 
pris och löneökningar som framräknas centralt i kommunen.
Kommunrevisionen har i budgetförslaget för 2024 tagit hänsyn till 
rådande ekonomiska läget som kommunen i sin helhet står inför. 

Beslutsunderlag
Budgetförslag för kommunrevisionen år 2024 (KS 2023/0856-1)

Yrkanden
Irma Görtz (S) yrkar att kommunfullmäktiges fastställer budget för 
kommunrevisionen för år 2024 till 6 229 000 kronor inklusive 
kompensation för pris och löneökningar.

Anna Sotkasiira Wik (M) yrkar bifall till liggande förslag.

Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats för avslutade finner ordföranden att det 
föreligger två förslag till beslut. Ordföranden ställer förslagen mot 
varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
liggande förslag från kommunfullmäktiges presidium om att 
kommunfullmäktige fastställer budget för kommunrevisionen för år 
2024 till 6 270 000.
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___________________________________
Sänt till:
Kommunrevisionen
Kommunstyrelsens kontor (Ekonomi- och styrningsavdelningen)
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§ 103 Driftbudget och investeringsbudget 2024-2027
KS 2022/1143

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar följande:

1 Kommunfullmäktige fastställer

1.1 skattesatsen för år 2024 till 21,75 procent,

1.2 det av kommunstyrelsen upprättade förslaget till driftbudget och 
investeringsbudget för år 2024 samt resultatplan och investeringsplan 
för åren 2025-2027,

1.3 de av kommunstyrelsen upprättade budgetramarna för år 2024 för 
respektive nämnd samt plan för respektive nämnd för åren 2025-2027,

1.4 avkastningskrav för år 2024 och ekonomisk plan för åren 2025-2027 
för bolagskoncernen enligt ägardirektivens finansiella mål,

1.5 förväntade krav på värdeöverföring senast i bokslut för år 2024 till 
Norrköping Rådhus AB från Hyresbostäder i Norrköping AB med 
23 100 000 kr, Nodra AB med 8 000 000 kr, Norrköpings Hamn AB 
med 8 400 000 kr samt Norrköping Spårvägar AB med 3 300 000 kr,

1.6 Norrköping Rådhus AB förväntas senast i bokslut för år 2024 lämna 
utdelning till Norrköpings kommun med ett belopp om högst 81 000 000 
kr,

1.7 att i budget för år 2024 ange synnerliga skäl för att inte fastställa en 
budget som är i balans enligt balanskravsresultatet utifrån att kommunen 
har en stark finansiell ställning enligt Riktlinje för god ekonomisk 
hushållning i Norrköpings kommun,

1.8 uppdrag till utbildningsnämnden och kommunstyrelsen att utifrån 
den senaste befolkningsprognosen och det ansträngda ekonomiska läget 
analysera de lokalinvesteringar som har pausats för att i samband med 
ändringsbudget 2024 återkomma med förslag som innebär en lägre 
drifts- och likviditetspåverkan för åren 2024 och framåt,
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1.9 uppdrag till kommunstyrelsen och utbildningsnämnden att revidera 
investeringsprojekt Västra Vikbolandet ny skola till ändringsbudget 
2024. Västra Vikbolandet ska vara en modern landsbygdsskola för 
upptagningsområde Dagsberg samt Tåby. Skolan ska geografiskt 
etableras så centralt som möjligt i det nya upptagningsområdet,

1.10 uppdrag till samhällsplaneringsnämnden att utifrån den senaste 
befolkningsprognosen och det ansträngda ekonomiska läget analysera 
vissa infrastrukturprojekt för att i samband med ändringsbudget 2024 
återkomma med förslag som innebär en lägre drifts- och 
likviditetspåverkan för åren 2024 och framåt. Aktuella projekt är 
Johannisborgsförbindelsen mellan Hanholmsvägen och Ståthögavägen, 
Drottninggatan och bytespunkt, Norra kajen nedströms Inre hamnen, 
Skarphagsleden, Gamla Övägen och Ljurabäck- Ringdansstråket.

2 Kommunfullmäktige beslutar att inom ramen för anslaget om 
4 467 021 kr till partistöd

2.1 tilldela varje parti i kommunfullmäktige ett grundstöd om 
98 700 kr,

2.2 fastställa mandatstödet till 39 556 kr per mandat,

2.3 tilldela varje parti i kommunfullmäktige som har en aktiv 
ungdomsförening ett grundstöd om 7 500 kr,

2.4 fastställa mandatstödet till ungdomsförening enligt ovan till 
3 002 kr per mandat,

2.5 notera fördelning av partistödet för år 2024 enligt bilaga 1.

3 Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att

3.1 medge överskridande av anslag eller förskottera medel i brådskande 
ärenden som slutligt ska behandlas av kommunfullmäktige,

3.2 lämna medgivande för nämnd att ta i anspråk medel före det 
budgetår, för vilket anslaget har beviljats.

4 För år 2024 fastställer kommunfullmäktige den övre gränsen för 
nyupptagande av lån för kommunen till 2 500 000 000 kr.

5 Kommunfullmäktige medger samhällsplaneringsnämnden rätt att inom 
anslaget för markförvärv förvärva fastigheter till ett värde av högst 
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30 000 000 kr och sälja fastigheter till ett värde av högst 30 000 000 kr 
vid varje tillfälle.

6 Kommunfullmäktige medger kommunstyrelsen rätten att besluta om 
förhyrningar där hyreskostnaden under kontraktstiden understiger 
40 000 000 kr.

Reservationer

Mot beslutet och till förmån för Olle Vikmångs (S) yrkande reserverar 
sig samtliga närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare för 
Socialdemokraterna. 

Mot beslutet och till förmån för Nicklas Lundströms (V) yrkande 
reserverar sig samtliga närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare 
för Vänsterpartiet

Mot beslutet och till förmån för Hedda Ottesens (MP) yrkande 
reserverar sig samtliga närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare 
för Miljöpartiet.
Mot beslutet och till förmån för Christian Widlunds (C) yrkande  
reserverar sig samtliga närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare 
för Centerpartiet.

Ajournering 
Sammanträdet ajourneras under följande tidpunkter:
10:09-10:30
11:26-12:30
14:47-15:20

Beskrivning av ärendet
Partiernas budgetar har lämnats in till kommunstyrelsens sammanträde 
2023-05-30.

Yrkanden
Sophia Jarl (M) yrkar med instämmande av Christopher Jarnvall (SD), 
Eva-Britt Sjöberg (KD), Reidar Svedahl (L), Tomas Tekmen (KD), Ingrid 
Cassel (M), Monica Holtstad (L), Stefan Bergström (SD), Florian Aranda 
(SD), Clara Aranda (SD), Gunilla Hellberg (SD), Alexander Nejdemo (L) 
och Patrik Palm (M) bifall till Borgerlig samverkans budgetförslag enligt 
nedan.
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Kommunfullmäktige beslutar följande:

1 Kommunfullmäktige fastställer

1.1 skattesatsen för år 2024 till 21,75 procent,

1.2 det av kommunstyrelsen upprättade förslaget till driftbudget och 
investeringsbudget för år 2024 samt resultatplan och investeringsplan 
för åren 2025-2027,

1.3 de av kommunstyrelsen upprättade budgetramarna för år 2024 för 
respektive nämnd samt plan för respektive nämnd för åren 2025-2027,

1.4 avkastningskrav för år 2024 och ekonomisk plan för åren 2025-2027 
för bolagskoncernen enligt ägardirektivens finansiella mål,

1.5 förväntade krav på värdeöverföring senast i bokslut för år 2024 till 
Norrköping Rådhus AB från Hyresbostäder i Norrköping AB med 
23 100 000 kr, Nodra AB med 8 000 000 kr, Norrköpings Hamn AB med 
8 400 000 kr samt Norrköping Spårvägar AB med 3 300 000 kr,

1.6 Norrköping Rådhus AB förväntas senast i bokslut för år 2024 lämna 
utdelning till Norrköpings kommun med ett belopp om högst 81 000 000 
kr,

1.7 att i budget för år 2024 ange synnerliga skäl för att inte fastställa en 
budget som är i balans enligt balanskravsresultatet utifrån att 
kommunen har en stark finansiell ställning enligt Riktlinje för god 
ekonomisk hushållning i Norrköpings kommun,

1.8 uppdrag till utbildningsnämnden och kommunstyrelsen att utifrån 
den senaste befolkningsprognosen och det ansträngda ekonomiska läget 
analysera de lokalinvesteringar som har pausats för att i samband med 
ändringsbudget 2024 återkomma med förslag som innebär en lägre 
drifts- och likviditetspåverkan för åren 2024 och framåt,

1.9 uppdrag till kommunstyrelsen och utbildningsnämnden att revidera 
investeringsprojekt Västra Vikbolandet ny skola till ändringsbudget 
2024. Västra Vikbolandet ska vara en modern landsbygdsskola för 
upptagningsområde Dagsberg samt Tåby. Skolan ska geografiskt 
etableras så centralt som möjligt i det nya upptagningsområdet,

1.10 uppdrag till samhällsplaneringsnämnden att utifrån den senaste 
befolkningsprognosen och det ansträngda ekonomiska läget analysera 
vissa infrastrukturprojekt för att i samband med ändringsbudget 2024 
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återkomma med förslag som innebär en lägre drifts- och 
likviditetspåverkan för åren 2024 och framåt. Aktuella projekt är 
Johannisborgsförbindelsen mellan Hanholmsvägen och Ståthögavägen, 
Drottninggatan och bytespunkt, Norra kajen nedströms Inre hamnen, 
Skarphagsleden, Gamla Övägen och Ljurabäck- Ringdansstråket.

2 Kommunfullmäktige beslutar att inom ramen för anslaget om 
4 467 021 kr till partistöd

2.1 tilldela varje parti i kommunfullmäktige ett grundstöd om 
98 700 kr,

2.2 fastställa mandatstödet till 39 556 kr per mandat,

2.3 tilldela varje parti i kommunfullmäktige som har en aktiv 
ungdomsförening ett grundstöd om 7 500 kr,

2.4 fastställa mandatstödet till ungdomsförening enligt ovan till 
3 002 kr per mandat,

2.5 notera fördelning av partistödet för år 2024 enligt bilaga 1.

3 Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att

3.1 medge överskridande av anslag eller förskottera medel i brådskande 
ärenden som slutligt ska behandlas av kommunfullmäktige,

3.2 lämna medgivande för nämnd att ta i anspråk medel före det 
budgetår, för vilket anslaget har beviljats.

4 För år 2024 fastställer kommunfullmäktige den övre gränsen för 
nyupptagande av lån för kommunen till 2 500 000 000 kr.

5 Kommunfullmäktige medger samhällsplaneringsnämnden rätt att inom 
anslaget för markförvärv förvärva fastigheter till ett värde av högst 
30 000 000 kr och sälja fastigheter till ett värde av högst 30 000 000 kr 
vid varje tillfälle.

6 Kommunfullmäktige medger kommunstyrelsen rätten att besluta om 
förhyrningar där hyreskostnaden under kontraktstiden understiger 
40 000 000 kr.
Sophia Jarl (M) yrkar även med instämmande av Reidar Svedahl (L) och 
Clara Aranda (SD) avslag till alla andras yrkanden.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 14(66)

2023-06-19
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

Olle Vikmång (S) yrkar med instämmande av Maria Sayeler Behnam (S), 
Andreas Bohlin (S), Willy Flores (S), Alexander Winge (S), Marie-Louise 
Jonander (S) och Annette Sjöö (S) bifall till Socialdemokraternas 
budgetförslag enligt nedan:

1 Kommunfullmäktige fastställer

1.1 skattesatsen för år 2024 till 21,75 procent, 

1.2 det av socialdemokraterna upprättade förslaget till driftbudget och 
investeringsbudget för år 2024 samt resultatplan och investeringsplan för 
åren 2025-2027, (Socialdemorkaterna yrkar avslag till förmån för eget 
yrkande)

1.3 de av socialdemokraterna upprättade budgetramarna för år 2024 för 
respektive nämnd samt plan för respektive nämnd för åren 2025-2027, 
(Socialdemorkaterna yrkar avslag till förmån för eget yrkande)

1.4 avkastningskrav för år 2024 och ekonomisk plan för åren 2025-2027 för 
bolagskoncernen enligt ägardirektivens finansiella mål,

1.5 förväntade krav på värdeöverföring senast i bokslut för år 2024 till 
Norrköping Rådhus AB från Hyresbostäder i Norrköping AB med 
23 100 000 kr, Nodra AB med 8 000 000 kr, Norrköpings Hamn AB med 
8 400 000 kr samt Norrköping Spårvägar AB med 3 300 000 kr,

1.6 Norrköping Rådhus AB förväntas senast i bokslut för år 2024 lämna 
utdelning till Norrköpings kommun med ett belopp om högst 86 000 000 kr, 
(Socialdemorkaterna yrkar avslag till förmån för eget yrkande)

1.7 att i budget för år 2024 ange synnerliga skäl för att inte fastställa en 
budget som är i balans enligt balanskravsresultatet utifrån att kommunen 
har en stark finansiell ställning enligt Riktlinje för god ekonomisk 
hushållning i Norrköpings kommun,

1.8 uppdrag till utbildningsnämnden och kommunstyrelsen att utifrån den 
senaste befolkningsprognosen och det ansträngda ekonomiska läget 
analysera de lokalinvesteringar som har pausats för att i samband med 
ändringsbudget 2024 återkomma med förslag som innebär en lägre 
driftsoch likviditetspåverkan för åren 2024 och framåt,

1.9 uppdrag till kommunstyrelsen och utbildningsnämnden att revidera 
investeringsprojekt Västra Vikbolandet ny skola till ändringsbudget 2024. 
Västra Vikbolandet ska vara en modern landsbygdsskola för 
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upptagningsområde Dagsberg samt Tåby. Skolan ska geografiskt etableras 
så centralt som möjligt i det nya upptagningsområdet, 

1.10 uppdrag till samhällsplaneringsnämnden att utifrån den senaste 
befolkningsprognosen och det ansträngda ekonomiska läget analysera vissa 
infrastrukturprojekt för att i samband med ändringsbudget 2024 återkomma 
med förslag som innebär en lägre drifts- och likviditetspåverkan för åren 
2024 och framåt. Aktuella projekt är Johannisborgsförbindelsen mellan 
Hanholmsvägen och Ståthögavägen, Drottninggatan och bytespunkt, Norra 
kajen nedströms Inre hamnen, Skarphagsleden, Gamla Övägen och 
Ljurabäck- Ringdansstråket. 

1.11 uppdrag till samhällsplaneringsnämnden och Nodra AB att utreda 
förutsättningarna för installation av laddinfrastruktur för elfordon vid 
kommunala parkeringsplatser. (eget yrkande)

1.12 uppdrag till samhällsplaneringsnämnden och Norrköping Rådhus AB 
att utreda möjligheterna att öka utbyggnadstakten av solpaneler på 
kommunala fastigheter och kommunal mark, samt förutsättningarna för hur 
kommunen och bolagskoncernen kan minska elkostnader och öka intäkter 
genom produktion och försäljning av el genom egen produktion. (eget 
yrkande)

2 Kommunfullmäktige beslutar att inom ramen för anslaget om 4 467 021 kr 
till partistöd 

2.1 tilldela varje parti i kommunfullmäktige ett grundstöd om 98 700 kr, 

2.2 fastställa mandatstödet till 39 556 kr per mandat, 

2.3 tilldela varje parti i kommunfullmäktige som har en aktiv 
ungdomsförening ett grundstöd om 7 500 kr, 

2.4 fastställa mandatstödet till ungdomsförening enligt ovan till 3 002 kr per 
mandat, 

2.5 notera fördelning av partistödet för år 2024 enligt bilaga 1. 3 

Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att 

3.1 medge överskridande av anslag eller förskottera medel i brådskande 
ärenden som slutligt ska behandlas av kommunfullmäktige, 

3.2 lämna medgivande för nämnd att ta i anspråk medel före det budgetår, 
för vilket anslaget har beviljats. 
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4 För år 2024 fastställer kommunfullmäktige den övre gränsen för 
nyupptagande av lån för kommunen till 2 500 000 000 kr.

5 Kommunfullmäktige medger samhällsplaneringsnämnden rätt att inom 
anslaget för markförvärv förvärva fastigheter till ett värde av högst 
30 000 000 kr och sälja fastigheter till ett värde av högst 30 000 000 kr vid 
varje tillfälle.

6 Kommunfullmäktige medger kommunstyrelsen rätten att besluta om 
förhyrningar där hyreskostnaden under kontraktstiden understiger
40 000 000 kr.

Nicklas Lundström (V) yrkar med instämmande av Tobias Holmberg (V) 
och Elin Melander (V) bifall till Vänsterpartiets budgetförslag enligt nedan.

1 Kommunfullmäktige fastställer

1.1 skattesatsen för år 2024 till 21,75 procent,

1.2 det av kommunstyrelsen upprättade förslaget till driftbudget och 
investeringsbudget för år 2024 samt resultatplan och investeringsplan för 
åren 2025-2027, (Vänsterpartiet yrkar avslag till förmån för eget förslag 
på de punkter det avviker från kommunstyrelsens förslag)

1.3 de av kommunstyrelsen upprättade budgetramarna för år 2024 för 
respektive nämnd samt plan för respektive nämnd för åren 2025-2027, 
(Vänsterpartiet yrkar avslag till förmån för eget förslag på de punkter det 
avviker från kommunstyrelsens förslag)

1.4 avkastningskrav för år 2024 och ekonomisk plan för åren 2025-2027 för 
bolagskoncernen enligt ägardirektivens finansiella mål, (Vänsterpartiet 
yrkar avslag till förmån för eget förslag på de punkter det avviker från 
kommunstyrelsens förslag)

1.5 förväntade krav på värdeöverföring senast i bokslut för år 2024 till 
Norrköping Rådhus AB från Hyresbostäder i Norrköping AB med 
23 100 000 kr, Nodra AB med 8 000 000 kr, Norrköpings Hamn AB med 
8 400 000 kr samt Norrköping Spårvägar AB med 3 300 000 kr, 
(Vänsterpartiet yrkar att värdeöverföringen från Hyresbostäder i 
Norrköping AB sänks till 21 100 000 kr)
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1.6 Norrköping Rådhus AB förväntas senast i bokslut för år 2024 lämna 
utdelning till Norrköpings kommun med ett belopp om högst 81 000 000 kr, 
(Vänsterpartiet yrkar att utdelningen från Rådhus AB sänks till 
79 000 000 kr)

1.7 att i budget för år 2024 ange synnerliga skäl för att inte fastställa en 
budget som är i balans enligt balanskravsresultatet utifrån att kommunen 
har en stark finansiell ställning enligt Riktlinje för god ekonomisk 
hushållning i Norrköpings kommun,

1.8 uppdrag till utbildningsnämnden och kommunstyrelsen att utifrån den 
senaste befolkningsprognosen och det ansträngda ekonomiska läget 
analysera de lokalinvesteringar som har pausats för att i samband med 
ändringsbudget 2024 återkomma med förslag som innebär en lägre drifts- 
och likviditetspåverkan för åren 2024 och framåt,

1.9 uppdrag till kommunstyrelsen och utbildningsnämnden att revidera 
investeringsprojekt Västra Vikbolandet ny skola till ändringsbudget 2024. 
Västra Vikbolandet ska vara en modern landsbygdsskola för 
upptagningsområde Dagsberg samt Tåby. Skolan ska geografiskt etableras 
så centralt som möjligt i det nya upptagningsområdet,

1.10 uppdrag till samhällsplaneringsnämnden att utifrån den senaste 
befolkningsprognosen och det ansträngda ekonomiska läget analysera vissa 
infrastrukturprojekt för att i samband med ändringsbudget 2024 återkomma 
med förslag som innebär en lägre drifts- och likviditetspåverkan för åren 
2024 och framåt. Aktuella projekt är Johannisborgsförbindelsen mellan 
Hanholmsvägen och Ståthögavägen, Drottninggatan och bytespunkt, Norra 
kajen nedströms Inre hamnen, Skarphagsleden, Gamla Övägen och 
Ljurabäck- Ringdansstråket.

2 Kommunfullmäktige beslutar att inom ramen för anslaget om 4 467 021 kr 
till partistöd

2.1 tilldela varje parti i kommunfullmäktige ett grundstöd om 98 700 kr,

2.2 fastställa mandatstödet till 39 556 kr per mandat,

2.3 tilldela varje parti i kommunfullmäktige som har en aktiv 
ungdomsförening ett grundstöd om 7 500 kr,

2.4 fastställa mandatstödet till ungdomsförening enligt ovan till 3 002 kr per 
mandat,

2.5 notera fördelning av partistödet för år 2024 enligt bilaga 1.
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3 Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att

3.1 medge överskridande av anslag eller förskottera medel i brådskande 
ärenden som slutligt ska behandlas av kommunfullmäktige,

3.2 lämna medgivande för nämnd att ta i anspråk medel före det budgetår, 
för vilket anslaget har beviljats.

4 För år 2024 fastställer kommunfullmäktige den övre gränsen för 
nyupptagande av lån för kommunen till 2 500 000 000 kr.

5 Kommunfullmäktige medger samhällsplaneringsnämnden rätt att inom 
anslaget för markförvärv förvärva fastigheter till ett värde av högst 30 000 
000 kr och sälja fastigheter till ett värde av högst 30 000 000 kr vid varje 
tillfälle.

6 Kommunfullmäktige medger kommunstyrelsen rätten att besluta om 
förhyrningar där hyreskostnaden under kontraktstiden understiger 
40 000 000 kr.

Vänsterpartiet yrkanden avseende investeringsbudget 2023 och 
investeringsplan 2024-2026:

1. Tilläggsyrkande s.49:
Ospecificerat investeringsanslag Samhällsplaneringsnämnden: 
Klimatanpassning, total budgetram 30 000 tkr
Gång- och cykelväg, total budgetram 25 000 tkr

2. Ändringsyrkande s.50:
Johannisborgslänken 756 000 kr
(Ej öppningsbar bro på Johannisborgslänken ger + 55 000 tkr)

Nicklas Lundström (V) yrkar även bifall till följande ändrings- och 
tilläggsyrkande:

Ändringsyrkande 1, ”God ekonomisk hushållning” (KS 2023/0685-1 s.16 
löptext stycke 3), Vänsterpartiets yrkanden: 

Skrivningen ändras från:
Det justerade egna kapitalet som andel av skatter och bidrag ska som lägst 
uppgå till 50 procent för att kommunen ska anses ha en stark finansiell 
ställning.

Till:
Det justerade egna kapitalet som andel av skatter och bidrag ska som lägst 
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uppgå till 45 procent för att kommunen ska anses ha en stark finansiell 
ställning. Det långsiktiga och eftersträvansvärda målet är att det justerade 
egna kapitalet ska uppgå till 50 procent som andel av skatter och bidrag.

Ändringsyrkande 2, ”Stark finansiell ställning”:

Skrivningen ändras från:
Norrköpings kommuns definition av stark finansiell ställning är om justerat 
eget kapital som andel av skatter och bidrag överstiger 50 procent.

Till:
Norrköpings kommuns definition av stark finansiell ställning är om justerat 
eget kapital som andel av skatter och bidrag överstiger 45 procent.

Christian Widlund (C) yrkar med instämmande av Lina Cederlöf Lundgren 
(C) och Alexandra Asp (C) bifall till Centerpartiets budgetförslag enligt 
nedan:

1.1 skattesatsen för år 2024 till 21,75 procent,

1.2 det av Centerpartiet upprättade förslaget till driftbudget och 
investeringsbudget för år 2024 samt resultatplan och investeringsplan för 
åren 2025-2027, (Centerpartiet yrkar avslag till förmån för eget yrkande)

1.3 de av Centerpartiet upprättade budgetramarna för år 2024 för respektive 
nämnd samt plan för respektive nämnd för åren 2025-2027, (Centerpartiet 
yrkar avslag till förmån för eget yrkande)

1.4 avkastningskrav för år 2024 och ekonomisk plan för åren 2025-2027 för 
bolagskoncernen enligt ägardirektivens finansiella mål,

1.5 förväntade krav på värdeöverföring senast i bokslut för år 2024 till 
Norrköping Rådhus AB från Hyresbostäder i Norrköping AB med 
23 100 000 kr, Nodra AB med 8 000 000 kr, Norrköpings Hamn AB med 
8 400 000 kr samt Norrköping Spårvägar AB med 3 300 000 kr,

1.6 Norrköping Rådhus AB ska upphöra med utdelning av koncernbidrag om 
31 000 000 kr till Norrköping Airport AB, (Centerpartiet yrkar avslag till 
förmån för eget yrkande)

1.7 Norrköping Rådhus AB förväntas senast i bokslut för år 2024 lämna 
utdelning till Norrköpings kommun med ett belopp om högst 112 000 000 kr 
varav 31 000 000 kr avser summa som tidigare har varit koncernbidrag som 
lämnats till Norrköping Airport AB,
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1.8 att i budget för år 2024 ange synnerliga skäl för att inte fastställa en 
budget som är i balans enligt balanskravsresultatet utifrån att kommunen 
har en stark finansiell ställning enligt Riktlinje för god ekonomisk 
hushållning i Norrköpings kommun,

1.9 uppdrag till utbildningsnämnden och kommunstyrelsen att utifrån den 
senaste befolkningsprognosen och det ansträngda ekonomiska läget 
analysera de lokalinvesteringar som har pausats för att i samband med 
ändringsbudget 2024 återkomma med förslag som innebär en lägre drifts- 
och likviditetspåverkan för åren 2024 och framåt, (Centerpartiet yrkar 
avslag)

1.10 uppdrag till samhällsplaneringsnämnden att utifrån den senaste 
befolkningsprognosen och det ansträngda ekonomiska läget analysera vissa 
infrastrukturprojekt för att i samband med ändringsbudget 2024 återkomma 
med förslag som innebär en lägre drifts- och likviditetspåverkan för åren 
2024 och framåt. Aktuella projekt är Johannisborgsförbindelsen mellan 
Hanholmsvägen och Ståthögavägen, Drottninggatan och bytespunkt, Norra 
kajen nedströms Inre hamnen, Skarphagsleden, Gamla Övägen och 
Ljurabäck- Ringdansstråket.

1.11 uppdrag till samhällsplaneringsnämnden att utifrån den senaste 
befolkningsprognosen och det ansträngda ekonomiska läget analysera vissa 
infrastrukturprojekt för att i samband med ändringsbudget 2024 återkomma 
med förslag som innebär en lägre drifts- och likviditetspåverkan för åren 
2024 och framåt. Aktuella projekt är Johannisborgsförbindelsen mellan 
Hanholmsvägen och Ståthögavägen, Drottninggatan och bytespunkt, Norra 
kajen nedströms Inre hamnen, Skarphagsleden, Gamla Övägen och 
Ljurabäck- Ringdansstråket. (eget yrkande)

1.12 uppdrag till Samhällsplaneringsnämnden att ta fram förslag på nya 
områden där parkeringsavgift kan införas för att bidra till att 
parkeringssituationen blir mer hållbar i hela centrala Norrköping, samt att 
se över kostnaderna för parkeringsavgifter så att de är anpassade till nu 
rådande kostnadsläge. De ekonomiska effekterna av detta ska redovisas i 
samband med ändringsbudgeten 2024. (eget yrkande)

2 Kommunfullmäktige beslutar att inom ramen för anslaget om 4 467 021 kr 
till partistöd

2.1 tilldela varje parti i kommunfullmäktige ett grundstöd om 98 700 kr,

2.2 fastställa mandatstödet till 39 556 kr per mandat,
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2.3 tilldela varje parti i kommunfullmäktige som har en aktiv 
ungdomsförening ett grundstöd om 7 500 kr,

2.4 fastställa mandatstödet till ungdomsförening enligt ovan till 3 002 kr per 
mandat,

2.5 notera fördelning av partistödet för år 2024 enligt bilaga 1.

3 Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att

3.1 medge överskridande av anslag eller förskottera medel i brådskande 
ärenden som slutligt ska behandlas av kommunfullmäktige,

3.2 lämna medgivande för nämnd att ta i anspråk medel före det budgetår, 
för vilket anslaget har beviljats.

4 För år 2024 fastställer kommunfullmäktige den övre gränsen för 
nyupptagande av lån för kommunen till 2 500 000 000 kr.

5 Kommunfullmäktige medger samhällsplaneringsnämnden rätt att inom 
anslaget för markförvärv förvärva fastigheter till ett värde av högst 
30 000 000 kr och sälja fastigheter till ett värde av högst 30 000 000 kr vid 
varje tillfälle.

6 Kommunfullmäktige medger kommunstyrelsen rätten att besluta om 
förhyrningar där hyreskostnaden under kontraktstiden understiger 
40 000 000 kr.

Tilläggsyrkande från Centerpartiet:

1. I investeringsbudgeten yrkar vi på att Västra Vikbolandsskolan stryks 
som investeringsobjekt och att renovering av Tåbyskolan tas med till en 
summa av 25 000 000 kr samt Dagsbergsskolan 70 000 000 kr.

Hedda Ottesen (MP) yrkar med instämmande av Robert Nordman (MP) 
och Christel Andersson (MP) bifall till Miljöpartiets budgetförslag enligt 
nedan.

1 Kommunfullmäktige fastställer

1.1 skatesatsen för år 2024 till 21,75 procent,

1.2 det av Miljöpartiet upprättade förslaget till driftbudget och 
investeringsbudget för år 2024 samt resultatplan och investeringsplan för 
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åren 2025-2027, 

1.3 de av Miljöpartiet upprättade budgetramarna för år 2024 för 
respektive nämnd samt plan för respektive nämnd för åren 2025-2027

1.4 avkastningskrav för år 2024 och ekonomisk plan för åren 2025-2027 
för bolagskoncernen enligt ägardirektivens finansiella mål, 

1.5 förväntade krav på värdeöverföring senast i bokslut för år 2024 till 
Norrköping Rådhus AB från Hyresbostäder i Norrköping AB med 
23 100 000 kr, Nodra AB med 8 000 000 kr, Norrköpings Hamn AB
med 8 400 000 kr samt Norrköping Spårvägar AB med 3 300 000 kr,

1.6 Norrköping Rådhus AB förväntas senast i bokslut för år 2024 lämna 
utdelning till Norrköpings kommun med ett belopp om högst 117 700 000 
kr. Av dessa avser 31 700 000 kr summa som tidigare har varit 
koncernbidrag som lämnats till Norrköping Airport AB, vilket med detta 
beslut upphör

1.7 att i budget för år 2024 ange synnerliga skäl för att inte fastställa en 
budget som är i balans enligt balanskravsresultatet utifrån att kommunen 
har en stark finansiell ställning enligt Riktlinje för god ekonomisk 
hushållning i Norrköpings kommun B,

1.8 uppdrag till utbildningsnämnden och kommunstyrelsen att utifrån den 
senaste befolkningsprognosen och det ansträngda ekonomiska läget 
analysera de lokalinvesteringar som har pausats för att i samband med 
ändringsbudget 2024 återkomma med förslag som innebär en lägre drifts- 
och likviditetspåverkan för åren 2024 och framåt.

1.9 uppdrag till kommunstyrelsen och utbildningsnämnden att revidera 
investeringsprojekt Västra Vikbolandet ny skola till ändringsbudget 2024. 
Västra Vikbolandet ska vara en modern landsbygdsskola för 
upptagningsområde Dagsberg samt Tåby. Skolan ska geografiskt etableras 
så centralt som möjligt i det nya upptagningsområdet, 

1.10 uppdrag till samhällsplaneringsnämnden att utifrån den senaste 
befolkningsprognosen och det ansträngda ekonomiska läget analysera 
vissa infrastrukturprojekt för att i samband med ändringsbudget 2024 
återkomma med förslag som innebär en lägre drifts- och 
likviditetspåverkan för åren 2024 och framåt. Aktuella projekt är 
Johannisborgsförbindelsen mellan Hanholmsvägen och Ståthögavägen, 
Drottninggatan och bytespunkt, Norra kajen nedströms Inre hamnen, 
Skarphagsleden, Gamla Övägen och Ljurabäck- Ringdansstråket, 
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1.11 16 700 000 av summan som tidigare varit koncernbidrag till 
Norrköping Airport AB används för avvecklingskostnader med mera, 

1.12 uppdrag till Samhällsplaneringsnämnden att höja pris för 
boendeparkering med 100 SEK/månad 

1.13 uppdrag till Samhällsplaneringsnämnden och Norrköping Rådhus AB 
att öka utbyggnadstakten av solpaneler på kommunala fastigheter och 
kommunal mark till en kostnad upp till 3 000 000, samt utreda 
förutsättningarna för hur kommunen och bolagskoncernen kan minska 
elkostnader och öka intäkter genom produktion och försäljning av el genom 
egen produktion.

2 Kommunfullmäktige beslutar at inom ramen för anslaget om 4 467 021 kr 
till partistöd 

2.1 Tilldela varje parti i kommunfullmäktige et grundstöd om 98 700 kr, 

2.2 fastställa mandatstödet till 39 556 kr per mandat, 

2.3 Tilldela varje parti i kommunfullmäktige som har en aktiv 
ungdomsförening et grundstöd om 7 500 kr, 

2.4 fastställa mandatstödet till ungdomsförening enligt ovan till 3 002 kr 
per mandat,

2.5 notera fördelning av partistödet för år 2024 enligt bilaga 1. 

3 Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att

3.1 medge överskridande av anslag eller förskotera medel i brådskande 
ärenden som slutligt ska behandlas av kommunfullmäktige, 

3.2 lämna medgivande för nämnd at ta i anspråk medel före det budgetår, 
för vilket anslaget har beviljats. 

4 För år 2024 fastställer kommunfullmäktige den övre gränsen för 
nyupptagande av lån för kommunen till 2 500 000 000 kr. 

5 Kommunfullmäktige medger samhällsplaneringsnämnden rät at inom 
anslaget för markförvärv förvärva fastigheter till et värde av högst 
30 000 000 kr och sälja fastigheter till ett värde av högst 30 000 000 kr vid 
varje tillfälle. 
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6 Kommunfullmäktige medger kommunstyrelsen räten at besluta om 
förhyrningar där hyreskostnaden under kontraktstiden understiger
40 000 000 kr.

Hedda Ottesen (MP) yrkar även avslag till alla andras yrkanden.

Claes Nöid (S) yrkar med instämmande av Maria Sayeler Behnam (S) 
bifall till Socialdemokraternas budgetförslag punkt 1.12.

Maria Sayeler Behnam (S) yrkar även bifall till Socialdemokraternas 
budgetförslag punkt 1.11.

Erik Johansson (SD), Marine Brunius (V), Päivi Johansson (M), Simone 
Öhrn (KD) och Olle Connman Ek (M) yttrar sig under ärendets 
hantering.

Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det föreligger 
fem förslag till beslut. Ordföranden meddelar att beslut fattas punkt för punkt 
fram till punkt 2.0 för att sedan samla ihop resterande punkter då det på 
punkt 2.0 till punkt 6 endast finns ett förslag till beslut.

Beslutspunkt 1.1 
Ordföranden ställer först proposition på punkten 1.1 och finner att det 
endast föreligger ett förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige 
beslutar i enlighet med liggande förslag från kommunstyrelsen.

Beslutspunkt 1.2
Ordförande säller först proposition på punkten 1.2 och finner att det finns 
fem förslag till beslut. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner 
att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med liggande förslag från 
kommunstyrelsen.

Beslutspunkt 1.3
Ordförande säller först proposition på punkten 1.3 och finner att det finns 
fem förslag till beslut. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner 
att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med liggande förslag från 
kommunstyrelsen.

Beslutspunkt 1.4
Ordföranden ställer sedan proposition på punkten 1.4 och finner att det 
föreligger två förslag till beslut. Ordföranden ställer förslagen mot varandra 
och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med liggande förslag 
från kommunstyrelsen.
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Beslutspunkt 1.5
Ordföranden ställer sedan proposition på punkten 1.5 och finner att det 
föreligger 2 förslag till beslut. Ordföranden ställer förslagen mot varandra 
och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med liggande förslag 
från kommunstyrelsen.

Beslutspunkt 1.6
Ordförande ställer först proposition på punkten 1.6 och finner att det finns 
fem förslag till beslut. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner 
att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med liggande förslag från 
kommunstyrelsen.

Beslutspunkt 1.7 och 1.8
Ordföranden ställer först proposition på punkten 1.7 och 1.8 och finner att 
det endast föreligger ett förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige 
beslutar i enlighet med liggande förslag från kommunstyrelsen.

Beslutspunkt 1.9
Ordföranden ställer sedan proposition på punkten 1.9 och finner att det 
föreligger två förslag till beslut. Ordföranden ställer förslagen mot varandra 
och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med liggande förslag 
från kommunstyrelsen.

Beslutspunkt 1.10
Ordföranden ställer först proposition på punkten 1.10 och finner att det 
endast föreligger ett förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige 
beslutar i enlighet med liggande förslag från kommunstyrelsen.

Beslutspunkt 2.0, 2.1, 2.2, 2.3, 2.4, 2.5, 3, 3.1, 3.2, 4, 5, samt 6
Ordföranden ställer sedan proposition på punkterna 2.0, 2.1, 2.2, 2.3, 2.4, 
2.5, 3, 3.1, 3.2, 4, 5 samt 6 och finner att det endast föreligger ett förslag till 
beslut och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med liggande 
förslag från kommunstyrelsen.

Tilläggsyrkanden

Tilläggsyrkande 1.11, Socialdemokraternas budgetförslag i enlighet med 
Olle Vikmångs (S) yrkande 

Ordföranden ställer proposition på tilläggsyrkande 1.11 i 
Socialdemokraternas budgetförslag i enlighet med Olle Vikmångs (S) 
yrkande. Till detta har Sophia Jarl (M), Reidar Svedahl (L), Clara Aranda 
(SD) och Hedda Ottesen (MP) yrkat avslag. Ordföranden ställer förslagen 
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mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar att avslå 
tilläggsyrkandet. 

Tilläggsyrkande 1.12 i Socialdemokraternas budgetförslag i enlighet med 
Olle Vikmångs (S) yrkande

Ordföranden ställer proposition på tilläggsyrkande 1.12 i 
Socialdemokraternas budgetförslag i enlighet med Olle Vikmångs (S) 
yrkande. Till detta har Sophia Jarl (M), Reidar Svedahl (L), Clara Aranda 
(SD) och Hedda Ottesen (MP) yrkat avslag. Ordföranden ställer förslagen 
mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar att avslå 
tilläggsyrkandet. 

Tilläggsyrkande 1.11, Miljöpartiets budgetförslag i enlighet med Hedda 
Ottesens (MP)  yrkande

Ordföranden ställer proposition på tilläggsyrkande 1.11 i Miljöpartiets 
budgetförslag i enlighet med Hedda Ottesens (MP) yrkande. Till detta har 
Sophia Jarl (M), Reidar Svedahl (L) och Clara Aranda (SD) yrkat avslag. 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att avslå tilläggsyrkandet. 

Tilläggsyrkande 1.12, Miljöpartiets budgetförslag i enlighet med Hedda 
Ottesens (MP)  yrkande

Ordföranden ställer proposition på tilläggsyrkande 1.12 i Miljöpartiets 
budgetförslag i enlighet med Hedda Ottesens (MP) yrkande. Till detta har 
Sophia Jarl (M), Reidar Svedahl (L) och Clara Aranda (SD) yrkat avslag. 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att avslå tilläggsyrkandet. 

Tilläggsyrkande 1.13, Miljöpartiets budgetförslag i enlighet med Hedda 
Ottesens (MP)  yrkande

Ordföranden ställer proposition på tilläggsyrkande 1.13 i Miljöpartiets 
budgetförslag i enlighet med Hedda Ottesens (MP) yrkande. Till detta har 
Sophia Jarl (M), Reidar Svedahl (L) och Clara Aranda (SD) yrkat avslag. 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att avslå tilläggsyrkandet. 

Ändringsyrkanden 1, ”God ekonomisk hushållning” Västerpartiets 
budgetförslag i enlighet med Nicklas Lundströms (V) yrkande

Ordföranden ställer proposition på ändringsyrkande 1 gällande God 
ekonomiska husnållning i Vänsterparitets budgetförslag i enlighet med 
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Nicklas Lundströms (V) yrkande. Till detta har Sophia Jarl (M), Reidar 
Svedahl (L), Clara Aranda (SD) och Hedda Ottesen (MP) yrkat avslag. 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att avslå ändringsyrkandet. 

Ändringsyrkanden 2, ”God ekonomisk hushållning” Västerpartiets 
budgetförslag i enlighet med Nicklas Lundströms (V) yrkande

Ordföranden ställer proposition på ändringsyrkande 2 gällande God 
ekonomiska husnållning i Vänsterparitets budgetförslag i enlighet med 
Nicklas Lundströms (V) yrkande. Till detta har Sophia Jarl (M), Reidar 
Svedahl (L), Clara Aranda (SD) och Hedda Ottesen (MP) yrkat avslag. 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att avslå ändringsyrkandet. 

Tilläggsyrkande 1 avseende investeringsbudget 2023 och investeringsplan 
2024-2026 i Västerpartiets budgetförslag i enlighet med Nicklas Lundströms 
(V) yrkande

Ordföranden ställer proposition på tilläggsyrkande 1 avseende 
investeringsbudget 2023 och investeringsplan 2024-2026 i Vänsterparitets 
budgetförslag i enlighet med Nicklas Lundströms (V) yrkande. Till detta har 
Sophia Jarl (M), Reidar Svedahl (L), Clara Aranda (SD) och Hedda Ottesen 
(MP) yrkat avslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att avslå ändringsyrkandet. 

Ändringsyrkanden 2 avseende investeringsbudget 2023 och investeringsplan 
2024-2026 i Västerpartiets budgetförslag i enlighet med Nicklas Lundströms 
(V) yrkande

Ordföranden ställer proposition på ändringsyrkande 2 avseende 
investeringsbudget 2023 och investeringsplan 2024-2026 i Vänsterparitets 
budgetförslag i enlighet med Nicklas Lundströms (V) yrkande. Till detta har 
Sophia Jarl (M), Reidar Svedahl (L), Clara Aranda (SD) och Hedda Ottesen 
(MP) yrkat avslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att avslå ändringsyrkandet. 

Tilläggsyrkande 1.11, Centerpartiets budgetförslag i enlighet med Christian 
Widlunds (C) yrkande 

Ordföranden ställer proposition på tilläggsyrkande 1.11 i Centerpartiets 
budgetförslag i enlighet med Christian Widlunds (C) yrkande. Till detta har 
Sophia Jarl (M), Reidar Svedahl (L), Clara Aranda (SD) och Hedda Ottesen 
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(MP) yrkat avslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att avslå tilläggsyrkandet. 

Tilläggsyrkande 1.12, Centerpartiets budgetförslag i enlighet med Christian 
Widlunds (C) yrkande 

Ordföranden ställer proposition på tilläggsyrkande 1.12 i Centerpartiets 
budgetförslag i enlighet med Christian Widlunds (C) yrkande. Till detta har 
Sophia Jarl (M), Reidar Svedahl (L), Clara Aranda (SD) och Hedda Ottesen 
(MP) yrkat avslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att avslå tilläggsyrkandet. 

Tilläggsyrkande 1, Centerpartiets budgetförslag i enlighet med Christian 
Widlunds (C) yrkande 

Ordföranden ställer proposition på tilläggsyrkande 1 i Centerpartiets 
budgetförslag i enlighet med Christian Widlunds (C) yrkande. Till detta har 
Sophia Jarl (M), Reidar Svedahl (L), Clara Aranda (SD) och Hedda Ottesen 
(MP) yrkat avslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att avslå tilläggsyrkandet.

___________________________________
Sänt till:
Kommunstyrelsens kontor (ekonomi- och styrningsavdelningen)
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§ 104 Uppföljning av Norrköpings kommuns 
Avfallsplan 2022 
KS 2023/0196

Beslut
Kommunfullmäktige godkänner uppföljningen av mål och åtgärder i 
Norrköpings kommuns avfallsplan för 2022.

Beskrivning av ärendet
Norrköpings kommuns avfallsplan antogs av kommunfullmäktige 
hösten 2020. Avfallsplanen innehåller 12 mål och 33 åtgärder som ska 
genomföras under planperioden, vilken är på fyra år. Syftet med planen 
är, utöver att uppfylla lagstadgade mål om kommunal avfallsplanering, 
att styra Norrköping till en mer hållbar avfallshantering. Detta sker 
exempelvis genom att förebygga att avfall uppkommer samt skapa 
förutsättningar för ett ökat återbruk och en ökad återanvändning. 

Ansvaret för genomförande av planen är fördelat på flera kommunala 
kontor och bolag, vilket också är uttalat vid respektive mål i planen. 
Varje kontor och bolag ansvarar också för uppföljning av respektive mål 
och åtgärder i avfallsplanen. Avfallsplanen följs upp årligen. 

Avfallsplanens arbete leds av en styrgrupp bestående av enhets-
/avdelningschefer från de kontor och bolag som har ett genomförande-
ansvar. Styrgruppen har under vintern 22/23 reviderat avfallsplanens 
åtgärder. Anledningen till revideringen var framförallt att flera åtgärder 
var kopplade till den nya Returpunken Nodra Park vars byggnation är 
försenad. Detta innebar att dessa åtgärder sannolikt inte skulle kunna 
genomföras under planperioden och har därför omformulerats. 
Revideringarna av åtgärderna återfinns i bilaga 2 – Mål och åtgärder 
reviderade 230123. 

Här nedan visas en sammanställning av uppföljningen av de tolv målen. 
En mer utförlig beskrivning per mål finns i bilaga 1, Rapport – 
Uppföljning av Norrköpings kommuns avfallsplan 2022. Tanken med 
avfallsplanens mål och åtgärder är att de ska genomföras under 
planperioden 2020-2024. Det innebär att vissa åtgärder kan vara 
genomförda redan i dagsläget medan andra ännu inte är påbörjade.

Måluppfyllelse i kommunens avfallsplan
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Fyra av målen – mål 2, mål 4, mål 5 samt mål 10 - är helt uppnådda och 
arbete för att nå övriga mål har påbörjats eller finns med i kommande 
planer. Dock är inte samtliga åtgärder inom respektive mål ännu alltid 
påbörjade. 

En sammanställning av uppföljningen redovisas i tabellen nedan.

Mål Utfall 
2022

Kommentar Ansvar

1. Kommunens returpunkter 
skapar förutsättningar för 
återbruk och förebyggande 
av avfall. Åtgärd 1A-1D.

Pågår Utsorterade produkter kan lämnas 
för återbruk vid befintliga 
returpunkter med undantag för 
Skärblacka returpunkt.

Nodra

2. Kommunen verkar för att 
öka kunskapen bland 
invånarna om hur de kan 
leva resurssnålt. Åtgärd 2A.

Uppnått Flera mediakampanjer har 
genomförts.

Nodra

3. Kommunen bidrar till att 
underlätta utvecklingen av 
en delningsekonomi för ett 
mer effektivt 
resursutnyttjande. Åtgärd 
3A-3B.

Pågår En utredning kring Smarta Kartan 
är genomförd.

KS

4. Kommunen tar ett socialt 
ansvar inom ramen för 
renhållningsförordningen. 
Åtgärd 4A.

Uppnått 127 personer har haft anställning 
med stöd på arbetsplatser med 
arbetsuppgifter inom renhållning. 
Tillsammans med 87 feriejobb 
inom motsvarande 
arbetsuppgifter innebär det att 
214 personer har arbetat med 
arbetsuppgifter inom renhållning 
under 2022.

KOFN

5. Minska hushållsavfallet med 
10 %. Åtgärd 5A.

Uppnått Det kommunala avfallet 
(hushållsavfallet) har minskat 
med drygt 10%.

Nodra

6. Avfallet som uppkommer i 
de kommunala 
verksamheterna ska minska 
med 10 %. Åtgärd 6A-6D.

Pågår Projektet Jakten på plasten har 
bidragit till måluppfyllelse.
En översyn av återbruk av möbler 
har påbörjats.

KS

7. Bygg- och rivningsavfall i 
kommunen ska sorteras och 
förebyggas. Åtgärd 7A-7D.

Pågår Krav på avfallsförebyggande 
åtgärder har ställts vid 
upphandling av en ny förskola. 

SPN och 
BMN

8. Giftfri miljö, hög kvalitet 
och längre livslängd 
prioriteras i relevant 
kommunal upphandling. 
Åtgärd 8A-8E.

Pågår En revidering av Riktlinjen för 
upphandling och inköp pågår där 
hänsyn tas till avfallsplanens mål. 
Miljö- och kvalitetskrav ställs i 
kommunens upphandlingar.

KS
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9. Nedskräpningen i 
Norrköping ska minska. 
Åtgärd 9A-9D.

Pågår Riktade insatser finns för 
städning.

SPN

10. Avfallshanteringen är en 
naturlig del i 
samhällsbyggnadsprocessen. 
Åtgärd 10A-10D.

Uppnått Samverkansformer mellan 
samhällsbyggnadskontoret och 
Nodra har tagits fram.

SPN, 
BMN, 
Nodra och 
KS

11. Den kommunala 
avfallsverksamheten i 
Norrköping ska bli Sveriges 
bästa. Åtgärd 11A.

Pågår En handlingsplan för att nå målet 
om Sveriges bästa 
avfallskommun är framtagen.

Nodra

12. Kunskapen om nedlagda 
deponier som inte är 
kommunala ska öka. Åtgärd 
12A-12B

Pågår Arbete har påbörjats men inte 
enligt en fastställd handlingsplan.

BMN

Ekonomiska konsekvenser
Uppföljningen medför inga ekonomiska konsekvenser för kommunen.

___________________________________
Sänt till:
Nodra AB
Kommunstyrelsens kontor (K. Faxér)
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§ 105 Motion av Sophia Jarl, Roger Eklund-Åkesson, Pär 
Österlund och Lina Alm samtliga (M) om stramare 
regler för specialkost i Norrköpings kommunala 
förskolor och skolor 
KS 2019/0213

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att återremittera ärendet med följande 
motivering: 

Jag yrkar på återremiss av ärendet för att göra en uppföljning av nu 
gällande kostpolicy med avseende på hur resultatet kostpolicyn har fallit 
ut. Uppföljningen ska göras med avseende om specialkost missbrukas, 
om andelen specialkostmåltider har minskat, och hur kostpolicyn har 
påverkat elever när det gäller hur de äter i skolan.

Sammanfattning
Sophia Jarl, Roger Eklund-Åkesson, Pär Österlund och Lina Alm, 
samtliga Moderaterna, har lämnat in en motion där de föreslår att 
kommunala förskolor, grundskolor och gymnasieskolor inför 
obligatoriska läkarintyg för specialkost och att samtliga kommunala 
enheter erbjuder en lakto-ovo-vegetarisk kost som alternativ till elever 
som vill utesluta fläskkött och blod- och inälvsmat.

Drygt 20 procent av den mat som kostenheten i Norrköping lagar till 
förskolor, grundskolor och gymnasieskolor är specialkost till personer 
som av medicinska eller etiska/religiösa skäl inte äter den ordinarie 
lunchen. Specialkosten är dyrare än den ordinarie kosten och driver upp 
den totala kostnaden för skolmaten. För att få specialkost räcker det idag 
med ett intyg från vårdnadshavaren. Under 2019 kommer kommunens 
kostriktlinje att revideras och i samband med det kommer reglerna för 
specialkost att ses över. 

Eleverna har enligt skollagen rätt till kostnadsfria och näringsriktiga 
måltider. Barnets bästa ska alltid vara utgångspunkten och alla elever 
ska ha möjlighet att äta skolmåltiden. Det finns inget stöd i regelverket 
för att kräva läkarintyg för specialkost av medicinska skäl, men det finns 
heller inga hinder för att göra det. Regelverket tillåter också att elever 
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med behov av specialkost av etiska/religiösa skäl serveras vegetarisk 
mat. 

Motionens förslag kan få positiva effekter på benägenheten att utreda 
barns och ungdomars eventuella allergier medicinskt. Förslagen kan 
också bidra till att öka andelen vegetarisk mat, vilket är ett av 
kommunens mål. Slutligen kan förslagen bidra till att specialkosten 
upphör att vara kostnadsdrivande för kommunen.

Motionens förslag kan få negativa effekter på relationen mellan 
vårdnadshavare och skola, om vårdnadshavaren känner sig ifrågasatt när 
det gäller uppgifter om elevens behov av specialkost. Det finns också en 
risk att vården belastas och att väntetiderna på läkarintyg blir långa. 

Flera avvägningar återstår att göra om motionens förslag ska 
förverkligas. Det rör främst hanteringen av läkarintyg, men också hur 
det säkerställs att alla grupper får sina behov tillgodosedda, i enlighet 
med de skyldigheter kommunen har. 

På grund av de frågetecken som finns är det oklart vilken effekt 
motionens förslag skulle få på andelen specialkost i kommunen. Om 
stramare regler för specialkost skulle få fullt genomslag skulle de 
ekonomiska konsekvenserna troligen bli positiva. På kort sikt skulle tid 
frigöras för kostenhetens personal, vilket antingen skulle kunna minska 
kostnaderna eller öka kvaliteten på övrig mat. På lång sikt skulle 
regeländringen eventuellt bidra till att specialkosten upphör att vara 
kostnadsdrivande för kommunen. 

Beskrivning av ärendet
Sophia Jarl, Roger Eklund-Åkesson, Pär Österlund och Lina Alm, 
samtliga Moderaterna, har lämnat in en motion där de föreslår att 
kommunala förskolor, grundskolor och gymnasieskolor inför 
obligatoriska läkarintyg för specialkost och att samtliga kommunala 
enheter erbjuder en lakto-ovo-vegetarisk kost som alternativ till elever 
som vill utesluta fläskkött och blod- och inälvsmat. Bakgrunden till 
förslaget är att specialkosten utgör en allt större andel av den mat som 
lagas av kostenheten och att det medför ökade kostnader. De ökade 
kostnaderna medför enligt motionen att kostnaderna för den ordinarie 
kosten måste pressas ner.

Specialkosten i Norrköpings kommun 

Kostenheten lagar dagligen drygt 20 000 portioner mat till kommunens 
gymnasieskolor, skolor och vissa förskolor. Därutöver driver 
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utbildningskontoret egna kök i ett antal förskolor, som alltså inte köper 
mat från kostenheten. Drygt 20 procent av den mat som kostenheten 
lagar är specialkost, det vill säga mat till personer som av medicinska 
eller etiska/religiösa skäl inte äter den ordinarie lunchen. Att andelen 
specialkost ökar är en utveckling som känns igen från andra svenska 
kommuner. Sannolikt gäller utvecklingen också utbildningskontorets 
förskolekök, även om uppgift om exakt antal portioner specialkost i 
dessa kök saknas. Varför andelen specialkost ökar i kommunerna är inte 
utrett.

När ett fåtal portioner tillagas av en viss rätt blir personalkostnaden per 
portion högre, vilket är orsaken till att specialkost är dyrare än den 
ordinarie kosten. Kostenhetens kunder, till exempel skolorna, köper mat 
till ett portionspris som baseras på kostenhetens sammanlagda 
kostnader. För kunden kostar en portion specialkost lika mycket som en 
portion ordinarie kost, det vill säga den ökade kostnaden för specialkost 
är inbakad i det ordinarie priset. 

För att en elev i Norrköping ska få specialkost krävs idag ett intyg från 
vårdnadshavaren, oavsett om det gäller specialkost av medicinska eller 
av etiska/religiösa skäl. Något läkarintyg krävs inte. 

I de flesta av Norrköpings kommunala skolor finns flera rätter för 
eleverna att välja på och det finns oftast en vegetarisk rätt. Vegetarisk 
mat räknas inte längre som specialkost av kostenheten. I vissa av 
matsalarna hänvisas elever med etisk/religiös specialkost till den 
vegetariska rätten för dagen, eller till någon annan alternativrätt. 

Regelverket och befintliga rekommendationer
Enligt skollagen har eleverna i grundskolan, grundsärskolan och 
specialskolan rätt till kostnadsfria och näringsriktiga skolmåltider. 
Därutöver står inte något mer specifikt om vad som ska serveras. 
Barnets bästa ska alltid vara utgångspunkten och alla elever ska ha 
möjlighet att äta skolmåltiden. Det ska finnas näringsriktiga alternativ 
till de elever som är i behov av specialkost men krav kan inte ställas på 
innehållet annat än vad gäller näringsriktigheten. Det innebär att det inte 
finns någon laglig grund som ger rätt att ställa krav på till exempel en 
viss typ av mat. 

Skollagen preciserar inte begreppet näringsriktig måltid. Regeringen har 
framhållit att Livsmedelsverkets närings-rekommendationer är de som 
bör vara utgångspunkt för bedömningen av vad som är en näringsriktig 
måltid.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 35(66)

2023-06-19
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

När det gäller specialkost av medicinska skäl finns det inget lagstöd 
för att kräva läkarintyg, vilket innebär att det i skollagen inte finns 
någon uttrycklig bestämmelse som säger att intyg får krävas. Det finns 
heller inte någon lagbestämmelse som säger att läkarintyg inte får 
efterfrågas. En avvägning behöver göras mellan vikten av intyg och 
barnets behov av näringsriktig kost för att aktivt kunna medverka i 
undervisningen. 

Livsmedelsverket råd ”Bra måltider i skolan” är avsedda att vara ett stöd 
i arbetet med bra skolmåltider. När det gäller specialkost av 
etiska/religiösa skäl har Livsmedelsverket skrivit om anpassad mat 
utifrån diskrimineringslagen (2008:567). Diskrimineringslagen 
förbjuder diskriminering som har samband med kön, könsöverskridande 
identitet eller uttryck, etnisk tillhörighet, religion eller annan 
trosuppfattning, funktionsnedsättning, sexuell läggning eller ålder. 
Utbildningssamordnaren ska bedriva ett förebyggande och främjande 
arbete för att motverka diskriminering och på annat sätt verka för lika 
rättigheter och möjligheter. Det innebär bland annat att skolan vid 
måltidssituationer ska erbjuda ett fullgott alternativ för elever som har 
önskemål om anpassad mat som har samband med en 
diskrimineringsgrund, så som religion eller annan trosuppfattning. 
Alternativet kan vara någon form av vegetarisk rätt för de elever som 
inte vill äta fläskkött eller för de elever som vill äta halalslaktat kött eller 
kosher. 

Livsmedelsverket rekommenderar att varje kommun och/eller skola, 
utifrån verksamhetens förutsättningar, beslutar hur långt och på vilket 
sätt man har möjlighet att tillmötesgå enskilda önskemål utöver vad som 
är reglerat i lagstiftningen. 

Sammanfattningsvis saknas det stöd i regelverket för att kräva 
läkarintyg av de elever som behöver specialkost av medicinska skäl, 
men det finns heller inga hinder för att begära sådana intyg. Det finns 
heller ingenting i regelverket som hindrar att elever med behov av 
specialkost av etiska/religiösa skäl hänvisas till ett näringsmässigt 
fullgott vegetariskt alternativ. 

Eventuella positiva konsekvenser av förslagen
Eftersom läkarintyg inte begärs för specialkost i nuläget saknas 
uppgifter om hur många elever som får specialkost av medicinska skäl, 
utan att ha fått behovet av specialkost medicinskt fastställt. Om det finns 
en grupp barn och ungdomar som inte har sökt läkarvård för sina besvär, 
är en möjlig positiv konsekvens av att efterfråga läkarintyg att det skulle 
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kunna säkerställa att fler barn och ungdomar får sina besvär ordentligt 
utredda inom vården. Det skulle i sin tur innebära att elever som 
eventuellt äter en felaktig kost idag, utifrån sina medicinska behov, 
skulle få korrekt information om vilka livsmedel de bör undvika. 

Att öka andelen vegetarisk mat är ett av målen i kommunens 
kostriktlinje. En positiv konsekvens av att hänvisa barn och ungdomar 
med behov av specialkost av etiska/religiösa skäl till det vegetariska 
alternativet, är att andelen vegetarisk mat i skolan sannolikt skulle öka. 

Beroende på i vilken grad förslagen kan genomföras fullt ut, kan en 
positiv effekt också bli att specialkosten upphör att vara 
kostnadsdrivande för kommunen och att resurser kan avsättas för att 
snabbare nå andra mål i kostriktlinjen.  

Eventuella negativa konsekvenser av förslagen
I andra kommuner som begär läkarintyg för specialkost har frågan om 
kostnaden för vårdnadshavarna debatterats. Enligt centrala elevhälsan i 
Norrköping är läkarvård för barn kostnadsfri och centrala elevhälsan 
bedömer inte att Region Östergötland kommer att införa avgift för 
läkarintyg eller journalutdrag.

Det finns en risk för att trycket på Region Östergötland och/eller 
skolhälsovården ökar om kommunen börjar efterfråga läkarintyg för 
specialkost. Centrala elevhälsan framför att belastningen på vården är 
hög och att det finns en risk för att väntetiden för att få ett läkarintyg kan 
bli lång. Det finns också en samhällsekonomisk avvägning att göra, 
mellan möjligheten att minska kommunens kostnader för medicinsk 
specialkost och den administrativa belastningen på specialistsjukvården. 

En annan risk med att kräva läkarintyg, är att relationen mellan 
vårdnadshavaren och skolan kan ta skada, om vårdnadshavaren upplever 
att hans eller hennes uppgifter om eleven ifrågasätts av skolan. 

Situationer som inte har utretts
Det finns flera situationer som behöver utredas ytterligare, om 
motionens förslag ska genomföras. Här följer några exempel: 

- Hur ska olika situationer kring uteblivna läkarintyg hanteras? 
Barnets bästa ska vara i centrum och rutinerna behöver utformas så 
att elever inte riskerar att få i sig livsmedel de inte tål, även om 
läkarintyg inte lämnas in. Hur eventuella påminnelser om läkarintyg 
ska administreras är också ett frågetecken.
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- Vilka är för- och nackdelarna med att godta både läkarintyg och 
journalutdrag för specialkost av medicinska skäl? I frågan ingår 
aspekter som administrativ belastning på avsändare och mottagare, 
ansvar för tolkning av medicinska data, med mera. 

- Ska läkarintyg även efterfrågas för elever med behov av en 
anpassad måltid på grund av neuropsykiatriska funktionshinder? 
Enligt centrala elevhälsan behöver ibland måltidssituationen och 
måltidsinnehållet anpassas för dessa elever, utifrån den enskilda 
individens behov. Här är vårdnadshavarna en viktig länk, eftersom 
de har störst kompetens när det gäller elevens specifika 
problematik. 

- Hur ofta ska läkarintyg efterfrågas? Motionen ger ett grundförslag 
som bör utvecklas, till exempel med hjälp av exempel från andra 
kommuner. Specialkost vid kortare utredningstider respektive 
specialkost för kroniska tillstånd, som diabetes eller celiaki 
(glutenintolerans), kan kräva olika rutiner.

- Hur ska läkarintygen hanteras administrativt? Det finns regelverk 
kring bland annat sekretess och hantering av personuppgifter som 
måste beaktas. 

- Hur säkerställer kommunen att elever med ”dubbla” behov av 
specialkost får den kost de behöver? Ett exempel kan vara en elev 
med celiaki, som även har behov av fläskfri kost av religiösa skäl. 

- Vilka grupper riskerar att inte få sina behov tillgodosedda med 
förslaget? Under vårterminen 2019 finns till exempel ett femtiotal 
elever med vegansk kost i kostenhetens förteckning. Dessa elever 
har sannolikt behov av specialkost av etiska skäl, men kan inte få 
sina behov tillgodosedda genom en lakto-ovo-vegetarisk kost.

- Hur ser situationen ut i andra kommuner, där regler motsvarande 
dem som föreslås i motionen har införts? Vilka problem har 
uppstått, vilka har kunnat lösas och vilka effekter har reglerna fått?

Pågående processer
Kommunstyrelsen har beslutat att kostriktlinjen ska revideras (ärende 
KS 2018/0060). Inför revideringen har riktlinjen utvärderats. 
Utvärderingen pekar bland annat på vikten av att reglerna för 
specialkost ses över, eftersom specialkosten är kostnadsdrivande för 
kommunen. Utvärderingen har lämnats in till kommunstyrelsen för att 
godkännas. Arbetet med revideringen beräknas komma igång under 
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2019 och kommer då att behandla frågan om specialkost i ett större 
sammanhang, tillsammans med övriga kostfrågor.

En fokusgrupp inom branschföreningen Kost & Näring, där de flesta 
av landets kostchefer ingår, arbetar med att ta fram nationella riktlinjer 
för specialkost i förskola och skola. Förhoppningen är att riktlinjerna 
ska kunna vägleda kommunernas kostchefer i kommande diskussioner 
i verksamheterna.

Ekonomiska konsekvenser
Mot bakgrund av frågetecknen ovan, är det svårt att med säkerhet säga 
hur andelen specialkost i kommunens kostverksamhet skulle förändras 
om motionens förslag bifölls. Men om de stramare reglerna för 
specialkost skulle få fullt genomslag, skulle de frigöra tid för 
kostenhetens personal. På kort sikt skulle den tiden kunna användas 
antingen för att minska kostnaderna, eller för att öka kvaliteten på 
övrig kost. På lång sikt skulle förslagen troligen innebära en besparing, 
eftersom specialkosten i sin nuvarande utformning är 
kostnadsdrivande.

Kommunalrådsenhetens beslutsförslag (2019-08-01)

Förslag till beslut

Kommunfullmäktige anser motionen tillgodosedd. 

Beskrivning av ärendet
Motion av Sophia Jarl, Roger Eklund-Åkesson, Pär Österlund och Lina 
Alm samtliga (M) om stramare regler för specialkost i Norrköpings 
kommunala förskolor och skolor 
- att kommunens förskolor, grundskolor och gymnasieskolor inför 
obligatoriska läkarintyg för specialkost 

- att samtliga kommunala enheter erbjuder en lakto-ovo-vegetarisk 
alternativkost till ordinarie meny för att bland annat tillgodose de 
familjer, barn och elever som vill utesluta fläskkött, blodmat och 
inälvsmat. 

I Norrköpings kommuns riktlinjer för kostverksamheten står det att alla 
som av etiska eller religiösa skäl har behov av specialkost erbjuds sådan 
i möjligaste mån av hög och säker kvalitet och att alla som av 
medicinska skäl har behov av specialkost ska få det. Specialkosten är 
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dyrare än den ordinarie kosten och för att få specialkost idag räcker det 
med ett intyg från vårdnadshavaren. 

Motionens förslag uppbringar en del frågetecken som behöver ses över 
vid ett eventuellt införande av obligatoriskt läkarintyg för specialkost. 

Kvartetten delar motionärernas uppfattning om att reglerna kring rätten 
till specialkost behöver stramas åt. Exakt hur detta ska ske och vilka 
intyg som kan vara aktuella att kräva, behöver utredas ytterligare. 

Under 2019–2020 kommer kommunens kostriktlinje att revideras och i 
samband med det vill Kvartetten att även reglerna för rätten till 
specialkost ska ses över, i linje med motionens intentioner. Därmed 
föreslår Kvartetten att motionen ska tillgodoses.

Yrkanden
Sophia Jarl (M) yrkar med instämmande av Roger Eklund Åkesson (M), 
Reidar Svedahl (L) och Christopher Jarnvall (SD) bifall till motionen i 
sin helhet till motionen.

Christian Widlund (C) yrkar med instämmande av Andreas Bohlin (S), 
Alexander Winge (S), Elin Melander (V) och Hedda Ottesen (MP) på 
återremiss med följande motivering enligt nedan:

Jag yrkar på återremiss av ärendet för att göra en uppföljning av nu 
gällande kostpolicy med avseende på hur resultatet kostpolicyn har fallit ut. 
Uppföljningen ska göras med avseende om specialkost missbrukas, om 
andelen specialkostmåltider har minskat, och hur kostpolicyn har påverkat 
elever när det gäller hur de äter i skolan.

Under ärendets behandling yttrar sig Eva-Britt Passmark (M), Åsa 
Sköldestig (S), Anna Edebo (C) och Florian Aranda (SD). 

Propositionsordning
När förhandlingarna förklarats avslutade finner ordföranden att det 
föreligger två förslag till beslut, att bifalla motionen i sin helhet yrkat av 
Sophia Jarl (M) och yrkande om återremiss av Christian Widlund (C).  
Ordföranden ställer först proposition om ärendet ska avgöras idag eller om 
ärendet ska återremitteras. Förslagen ställs mot varandra och ordförande 
finner att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag. 

Votering begärs.

De ledamöter som avser att ärendet ska avgöras idag trycker på grön knapp.
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De ledamöter som avser att återremittera ärendet trycker på röd knapp.

De ledamöter som avstår från att rösta trycker på gul knapp.

Omröstningen utfaller med 45 röster för att avgöra ärendet idag (grön knapp), 
39 röster om att återremittera ärendet (röd knapp). Ingen avstod från att rösta. 
Hur var och en har röstat framgår av voteringsbilaga 105a.

Omröstningen resulterar i en minoritetsåterremiss. Detta innebär att 
kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska återremitteras.

___________________________________
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Voteringsbilaga § 105a

BORDLAGD MOTION - Motion av Sophia Jarl, Roger Eklund-
Åkesson, Pär Österlund och Lina Alm (samtliga M) om stramare 
regler för specialkost i Norrköpings kommunala förskolor och 
skolor

JA   45
NEJ   39
AVSTÅR  R  AVSTÅR 0
FRÅNVARANDE 1
Totalt   t   Totalt 85

Följande personer har röstat JA (grön knapp)
Evelina Nejdemo Glad (L), Alexander Nejdemo (L), Patrik Palm (M) , 
Jonathan Stillman (KD), Peter Pöllä (SD), Conny Passmark (M), Wasuthida 
Pinsakulnee (SD), Criss Hagfeldt (M), Juris Irschs (M), Hannes Sten (M), 
Eva-Britt Passmark (M), Marcus Fägerstrand (M, Niclas Clarén (KD), 
Tomas Tekmen (KD), Eva-Britt Sjöberg (KD), Sophia Jarl (M), Ingrid 
Cassel (M), Roger Eklund-Åkesson (M), Anna Sotkasiira Wik (M), Simone 
Öhrn (KD), Monica Holtstad (L), Reidar Svedahl (L), Olle Connman Ek 
(M), Said Nison (M), Benny Sellborn (SD), Clara Aranda (SD), Christopher 
Jarnvall (SD), Lena Hernqvist (M), Päivi Johansson (M), Per Helgesson 
(M), Stefan Bergström (SD), Annelie Johansson (SD), Florian Aranda (SD), 
Filip Morell (M), Carina Melefors (M), Linda Nilsson (SD), Daniella 
Mårtensson (SD), Thomas Svensson (SD), Erik Johansson (SD), Gunilla 
Hellberg (SD), Jonny Modigh (SD), Lottie Carlzon (SD), Ned Wallin (M), 
Anders Boqvist (M), Simon Johansson (M).

Följande personer har röstat NEJ (röd knapp)
Anna Edebo (C), Maj Kalwa (S), Lina Cederlöf Lundgren (C), Inger 
Petersson (S), Jan Malmberg (S), Lena Lundman (S), Annette Sjöö (S), 
Andreas Bohlin (S), Maria Sayeler Behnam (S), Olle Vikmång (S), Willy 
Flores (S), Ann-Christine Nordqvist (S), Nicklas Lundström (V), Irma Görtz 
(S), Classe Nöid (S), Marie-Louise Jonander (S), Magnus Cato (S), Marcus 
Posada (V), Marie Matsson (V, Annika Kaiser (V), Tobias Holmberg (V), 
Kikki Liljeblad (S), Åsa Sköldestig (S), Per Ziljat (S), Ingemar Hillerström 
(MP), Hedda Ottesen (MP), Marine Brunius (V), Elin Melander (V), Henrik 
Pryssgård (S), Håkan Pettersson (S), Louise Malmström (S), Alexander 
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Winge (S), Jessica Svensson (S), Robert Nordman (MP), Alexandra Asp 
(C), Ingela Ekberg (S), Lena Wass (S), Mats Nilsson (S), Christian Widlund 
(C)

Följande personer har röstat AVSTÅR (gul knapp)
-
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§ 106 Frågor av kommunfullmäktiges ledamöter 
KS 2023/0025

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att frågan får ställas och anses vara 
besvarad.

Beskrivning av ärendet
En fråga har lämnats in till sammanträdet av Lina Cederlöf Lundgren 
(C) till Eva-Britt Sjöberg (KD) om hanteringen av nedläggningar av 
förskolor och skolor i Norrköpings kommun (KS 2023/0025-16).

Eva-Britt Sjöberg (KD) besvarar frågan muntligt. 

___________________________________
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§ 107 Interpellation av Maria Sayeler Behnam (S) till 
Sophia Jarl om sambandet mellan friskolor och 
utbildningsnämndens budget
KS 2023/0841

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas.

Beskrivning av ärendet

Maria Sayeler Behnam (S) lämnade den 2 juni in en interpellation om 
sambandet mellan friskolor och utbildningsnämndens budget, bilaga § 
107a.
Sophia Jarl (M), ordförande kommunstyrelsen, besvarar 
interpellationen, bilaga § 107b.

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom 
interpellanten och interpellerad även Elin Melander (V), Pernilla Axell 
(S), Florian Aranda (SD), Gunilla Hellberg (SD), Ingrid Cassel (M),  
Alexander Winge (S), Monica Holtstad (L), Olle Connman Ek (M), 
Reidar Svedahl (L)

___________________________________
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Bilaga § 107a

Interpellation till Sophia Jarl om sambandet mellan friskolor 
och utbildningsnämndens budget

I april förde jag en debatt i Norrköpings tidningar gällande kommunal 
vetorätt vid etablering av fristående skolor. Den debatten förde jag sedan 
in i kommunfullmäktige där jag ville interpellera om ekonomin i skolan 
eftersom dessa frågor hör ihop. 

Kommunstyrelsens ordförande menade att det är två olika saker att 
diskutera friskolor och att diskutera den kommunala 
utbildningsnämndens budget. 

Nya friskolor kostar ofta miljontals kronor extra för kommunerna. De 
måste betala både för friskolan och de tomma platserna på den 
kommunala skolan. Demografin är svår att påverka som den är men när 
en spelare till ger sig in ibland stadens skolor så blir det än svårare. 
Dessutom när det står helt utanför vår makt att påverka dess etablering. 

Nu när Borgerlig samverkan och Sverigedemokraterna har lagt ner 
skolor så hävdar man att anledningen är att det finns för många tomma 
skolplatser och att för få barn som föds. Det stämmer delvis men det är 
inte den enda faktorn. En av faktorerna är att det finns fler skolor i 
Norrköping än det finns barn och det är inte ett kommunalt problem 
enbart, utan det beror mest på en överetablering av fristående skolor. 
Det kan vi bland annat läsa i kommunens egna ekonomiska 
uppföljningar från föregående månader: 

• Utvecklingen med ökat antal skolplatser på fristående 
verksamheter har skett över tid och lett till att den kommunala 
verksamheten i grundskolan har för många enheter med få elever 
per klass, vilket leder till en ”ineffektiv” verksamhet.

• Vi ser ett underskott på 34 miljoner kronor i utbildningssektorn i 
Norrköping. Redan i den översiktliga bedömningen slås det fast att 
det här beror på ökad andel elever i friskolor. Färre barn i 
kommunala klasser har lett till minskade intäkter men kostnaderna 
för kommunen och dess invånare är kvar. 

Medan en fristående skola kan anpassa och optimera sin förmåga att ta 
emot elever på ett resurseffektivt sätt för sin verksamhet så måste 



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 46(66)

2023-06-19
KOMMUNFULLMÄKTIGE

    

Justerarens signatur Protokollsutdraget bestyrks

kommunen, som har det lagstadgade ansvaret för barnens skolgång, 
alltid stå redo för att ta emot fler elever i sina skolor. Den fristående 
skolan kan däremot neka att ta emot elever medan den kommunala 
skolan måste ta emot alla, även elever som behöver extra stöd. Detta 
faktum innebär att kostnaden alltid större hos den kommunala skolan än 
den fristående. 

Samtidigt ser vi i Norrköpings Tidningars granskning av Nordic 
International School att barnens utbildning får stå tillbaka när pengarna 
ska ner i aktieägarnas fickor. 

Med detta som bakgrund ställer jag följande frågor till kommunstyrelsens 
ordförande: 

Hur mycket pengar får friskolorna från kommunen varje år?

Hur mycket har överetableringen av friskolor bidragit till att vi har 
överkapacitet i grundskolan och gymnasiet?

Hur kan kommunen säkerställa den kommunala skolans kvalitet när den 
fria etableringsrätten dränerar Utbildningsnämndens budget?

Maria Sayeler Behnam (S)
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Bilaga § 107b

Interpellationsvar ”Sambandet mellan friskolor och 
utbildningsnämndens budget” från Maria Sayeler Behnam 
(S)  

Bakgrund: 
Interpellanten skriver om utbildningsnämndens ekonomiska 
förutsättningar utifrån etableringar av fristående aktörer och ställer 
följande frågor:

1. Hur mycket pengar får friskolorna från kommunen varje år? 

2.Hur mycket har överetableringen av friskolor bidragit till att vi har en 
överkapacitet i grundskolan och gymnasiet? 

3.Hur kan kommunen säkerställa den kommunala skolans kvalitet när 
den fria etableringsrätten dränerar Utbildningsnämndens budget?

Respons:

1.  

Utbetalning till fristående huvudmän 2020 2021 2022

Förskola inkl. pedagogisk omsorg 122 298 255 122 616 083 123 026 915

Fritidshem och skolbarnsomsorg 22 993 519 24 131 610 25 296 899

Grundskola inkl särskola 354 476 430 376 029 637 383 634 824

Gymnasie 220 369 173 201 668 970 233 149 652

Total 720 137 377 724 446 299 765 108 291

2. Överkapaciteten inom kommunala grundskolor och gymnasieskolor
har uppstått på grund av att den kommunala organisationen inte har 
anpassats efter det fria skolvalet. 
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3.Alla huvudmän har att säkerställa kvalitén enligt skollagens krav. 
Forskning visar att den viktigaste faktor för att nå uppsatta 
kunskapsmål är behörig personal.

Sophia Jarl (M) ordförande kommunstyrelsen
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§ 108 Interpellation från Hedda Ottesen (MP) och Ingemar 
Hillerström (MP) om strategi för cyklar
KS 2023/0846

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas.

Beskrivning av ärendet

Hedda Ottesen (MP) och Ingemar Hillerström (MP) lämnade den 2 juni 
in en interpellation om strategi för cyklar, bilaga § 108a.
Reidar Svedahl (L), ordförande i Samhällsplaneringsnämnden, besvarar 
interpellationen, bilaga § 108b.

___________________________________
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Bilaga § 108a

Interpellation om strategi för cykel

Norrköping har stor potential att öka cyklingen - den lönsammaste och 
snabbaste investeringen för hälsa, klimat och att skapa en attraktiv stad.

Med ambitionerna i den sedan tidigare beslutade Trafikstrategin samt 
påbörjade cykelplanen finns goda förutsättningar att förbättra de 
eftersatta möjligheterna att cykla i vår stad.

Cykelns andel av trafiken i Norrköping är 13% och bilens 57%. De 
städer som har satsat på cykel ligger på ca 40% cykel och ca 40% bil. 
Det visar vilken potential vi har att öka cyklingen kraftigt i Norrköping.

Norrköpings goda förutsättningar beror bland annat på att alla kan nå 
centrum på cykelavstånd. Mer än hälften av pendlarna har under 5 
kilometer till sin arbetsplats. Det som krävs för att många ska välja 
cykeln är ett attraktivt nät av sammanhängande cykelleder. På kort sikt 
och för låg kostnad finns många enkla åtgärder som kan göras. Det 
gäller exempelvis att se över korsningspunkter och binda ihop befintliga 
cykelvägar. Forskning har visat att Lund och Köpenhamn har fått 
tillbaka sex gånger sin investering i cykelåtgärder.

Det är viktigt att få fram en cykelplan med huvudleder centralt genom 
stadsdelarna, inte utefter huvudlederna för bilar som i gamla 
cykelplanen. Cyklisterna behöver nå målpunkter som service och skolor 
utan att utsättas för avgaser, buller och olycksrisker. Här hittar vi kärnan 
i de brister vi har i Norrköping idag.

Väldigt lite har gjorts för cyklingen de senaste decennierna. Vi menar att 
det är dags att dra igång de projekt som ligger färdiga att byggas, men 
som bromsats.

Denna bakgrund föranleder följande frågor:

1) Vilka investeringar för cykel är ni idag redo att dra igång?
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2) Är ni beredda att i översiktsplanearbetet prioritera integrering av 
cykelplan med en hållbar stad som mål?

Hedda Ottesen (MP) 
Ingemar Hillerström (MP)
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Bilaga § 108b

Interpellationssvar ”Strategi för cykel”:
Ställd av Robert Nordman (MP) och Ingemar Hillerström (MP)

Bakgrund:
Interpellanterna vill att cykelns andel som transportmedel i Norrköpings 
stad ska öka som en del i klimatomställningen. För att uppnå det lyfter 
de upp att kommunen ska göra investeringar som främjar för stadsborna 
att använda cykel som färdmedel istället för bil. 

Frågeställningar:
1) Vilka investeringar för cykel är ni idag redo att dra igång? 

2) Är ni beredda att i översiktsplanearbetet prioritera integrering av 
cykelplan med en hållbar stad som mål?

Respons: 
Cykel, gång eller varför inte en elsparcykel är absolut bra 
transportmedel för den om har relativt nära till sin arbetsplats – det 
gäller framför allt Norrköpingsbor som bor centralt. Att Norrköping ska 
vara cykel och gångvänligt är absolut viktigt och även något som 
samhällsplaneringskontoret jobbar för. Men Norrköping är en 
geografiskt stor kommun och även de som inte bor relativt nära sin 
arbetsplats ska ha möjlighet att ta sig till sitt jobb, skola eller aktiviteter. 
Det kan tillexempel innebära säkra gång- och cykelvägar på 
landsbygden till närmaste busshållplats eller möjligheten att parkera sin 
bil inne i stan.

För att besvara interpellanternas frågor så finns ett antal investeringar på 
gång kopplade till gång och cykelvägar men bland annat i Skärblacka. 
Där har i dagsläget framför allt barn och unga som är mest beroende av 
bussen in till stan fått ta sig på en tungt trafikerad bilväg till hållplatsen 
men framåt kommer de ha en säker cykelväg till hållplatsen. Detta är en 
investering som för Borgerlig Samverkan varit viktig dels för att fler ska 
kunna välja kollektivtrafik men framför allt för att investeringar för våra 
medborgare behövs i hela kommunen – inte bara i innerstaden. 
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Sammanställning av investeringar för cykelvägar:

Projekt under byggnation
- Olai kyrkogata norra del och Hamngatan
- Södra kajen mot ny gc-bro Inre hamnen

Projekt under projektering, snart inleds byggnation
- Djurövägen (Arkösundsvägen – Stora sidus), (samfinansiering med 

Trafikverket)
- Trimningsåtgärder i cykelnätet (2023 fokus Stockholmsvägen från 

Norr tull till De Geersgatan), cykelöverfarter, cykelställ mm. 
- Finspångsvägen mellan Eriksberg och Bråvalla. 

Större projekt längre fram i planperioden
- Skärblackavägen mot Vångakorset (samfinansiering med 

Trafikverket)
- Bangårdsgatan
- Katrineholmsvägen i Åby mellan centrum och Torshag
- Linköpingsvägen mot Klinga
- Till Klinga via Hjalmar Brantingsgatas förlängning (banvallen vid 

Herrebro)
- Längs Johannisborgsförbindelsen etapp 2 (Norra promenaden till 

Lindövägen)
- Inom samhällsbyggnadsprojekt västra staden, ex Idrottsgatan

Projekt genomförda senaste åren
- Östra promenaden, egen separat cykelbana (tidigare blandad 

med gående)
- Malmölandet mot Händelö och Åby
- Hanholmsvägen på Händelö
- Trafikplats Bråvalla och Fiskebyvägen

Utöver dessa har en mängd cykelvägar byggt ut i samband med 
stadsutvecklingsprojekt, ex i Björkalund, Svärtinge skogsbacke, 
sandtorp, Sandbyhov med mera. Trafiksäkerhetsåtgärder genomförs 
också årligen ofta med fokus att stärka barns skolvägar och utanför 
skolor/förskolor och inte sällan sammanfaller detta med åtgärder på 
huvudnätet för cykeltrafik. 

Översiktsplanen är just nu ute på samråd för att medborgare, 
intresseorganisationer, politiska partier och näringslivet för att nämna 
några exempel ska kunna tycka till och göra sina inspel till kommunen 
utifrån vad som är viktigt. Hur översiktsplanen i detalj kommer utformas 
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är en fråga vi får anledning att återkomma till men cykel- och gångvägar 
kommer vara en viktig del av stadsbilden även i kommande ÖP.

Reidar Svedahl (L), ordförande i Samhällsplaneringsnämnden
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§ 109 Interpellation av Robert Nordman (MP) om barn och 
ungas psykiska hälsa
KS 2023/0845

Beslut

Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas.

Beskrivning av ärendet

Robert Nordman (MP) lämnade den 2 juni in en interpellation om barn 
och ungas psykiska hälsa, bilaga § 109a.
Ingrid Cassel (M), ordförande i Utbildningsnämnden, besvarar 
interpellationen, bilaga § 109b.

Vid kommunfullmäktiges behandling av ärendet yttrar sig förutom 
interpellanten och interpellerad även Maria Sayeler Behnam (S).

___________________________________
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Bilaga § 109a

Interpellation barn och ungas psykiska hälsa

Vi har i kommunfullmäktige hört citat som “Flera ungdomar känner 
ångest och depression inför framtiden [...] (vi) satsar nu på att den 
psykiska hälsan och att den ska öka hos unga människor”"
Vi har i ert politiska program läst "Elevhälsa ska stärkas och vi ska 
arbeta för att minska den psykiska ohälsan.”
I en debattartikel från 30 maj ser vi företrädare för styret säga "Vi vill 
dock poängtera att vi tillsammans med övriga kommunledningen är 
överens om att elevhälsoarbetet ska värnas även i dessa tider. I 
Elevhälsan ingår att ge både fysiskt, psykiskt och pedagogiskt stöd. 
Även den verksamheten kan naturligtvis behöva förändringar men då är 
det för att kunna nå längre och kunna hjälpa fler elever."

Det finns nog inget politiskt parti, eller för den delen 
intresseorganisation, som säger emot att det är viktigt och att vi vill se 
utveckling. Tvärtom väntar vi bara på att ni ska sätta igång. Vi hade 
hoppats att det skulle ske i budgetarbetet nu, men där ser vi mest bara 
skrivningar om narkotika.

Den mest konkreta åtgärd som nämns någonstans är i politiska 
programmet om att decentralisera elevhälsan.

Det är dags att bli konkreta, så vi ställer följande frågor:

1) Kan ni presentera en lista på minst tre konkreta åtgärder som ni 
kommer arbeta med under 2024? Till dessa bör då inte räkna sådana 
som inte redan är igång, oavsett om dessa fattats i brett samförstånd 
eller ej.

2) Hur har tanken om decentralisering av elevhälsan mottagits av 
professionen? Eller har de inte ens involverats?

3) Vilka extra resurser kommer följa med i decentraliseringen?

Robert Nordman (MP) 
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Bilaga § 109b

Interpellationssvar ”Barn och ungas psykiska hälsa”:
Ställd av Robert Nordman (MP)

Bakgrund:
Interpellanten beskriver i interpellationen att samtliga partier delar den 
bild som Borgerlig Samverkan presenterar i det politiska programmet 
gällande elevhälsans betydelse för Norrköpings barn och unga. 
Samtidigt vill interpellanten att denna ambition ska konkretiseras i 
enskilda åtgärder och insatser för 2024.

Frågeställningar:
1) Kan ni presentera en lista på minst tre konkreta åtgärder som ni 

kommer arbeta med under 2024? Till dessa bör då inte räkna sådana 
som inte redan är igång, oavsett om dessa fattats i brett samförstånd 
eller ej.

2) Hur har tanken om decentralisering av elevhälsan mottagits av 
professionen? Eller har de inte ens involverats?

3) Vilka extra resurser kommer följa med i decentraliseringen?

Respons:
Barn och ungas psykiska hälsa är en absolut prioritering för Borgerlig 
Samverkan, vilket poängterades särskilt i budgetpresentationen för 2024 
där elevhälsans verksamhet inom utbildningskontoret ska värnas enligt 
både budgetöverenskommelsen och det politiska programmet.

Den första frågan som interpellanten ställer är emellertid svår att besvara 
utifrån att det enbart är rambudgeten för utbildningsnämnden som 
fastställts och inte utbildningsnämndens interna budget. Det är först när 
internbudget, uppdragsplaner och verksamhetsplaner antas som den 
exakta typen av insatser som interpellanterna efterfrågar kan 
presenteras.

Elevhälsans förutsättningar kommer vara en viktig del i planeringen 
inför 2024. En fungerande elevhälsa bidrar till att fler elever når 
uppsatta mål vilket är en helt avgörande framtidsfråga. För en tid sedan 
träffade jag ledningsgruppen för centrala elevhälsan och fick en bra bild 
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av deras organisation och arbete. Behoven på respektive skola kan 
variera från tid till annan. Därför är det viktigt med en organisation som 
kan vara flexibel för att kunna ge likvärdigt stöd till barn och elever 
oberoende av skola.

Avslutningsvis får internbudgeten för utbildningsnämnden konkretisera 
exakt hur olika delar av verksamheten tilldelas medel men att 
elevhälsans budgetpost ska värnas har Borgerlig Samverkan varit tydliga 
med.
 
Ingrid Cassel (M), ordförande i Utbildningsnämnden
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§ 110 Entledigande av Seydi Barkarmo (S) från 
uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige
KS 2023/0824

Beslut
1. Kommunfullmäktige entledigar Seydi Barkarmo (S) från uppdraget 

som ersättare i kommunfullmäktige från och med 2023-06-30.

2. Kommunfullmäktige föreslår att Länsstyrelsen i Östergötland utser en 
ersättare efter Seydi Barkarmo (S).

3. Paragrafen justeras omedelbart.

Beskrivning av ärendet
Seydi Barkarmo (S) har den 1 juni 2023 lämnat in en begäran om att få 
bli entledigad från sitt uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige.

Det är Länsstyrelsen i Östergötland som utser nya ledamöter och 
ersättare i kommunfullmäktige.

___________________________________
Sänt till:
Länsstyrelsen Östergötland
Den entledigade
Troman

Justeras:

_________________________
Irma Görtz

_________________________  _________________________
Alexandra Asp     Benny Sellborn
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§ 111 Entledigande av Lottie Broman (V) från 
uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige
KS 2023/0873

Beslut
1. Kommunfullmäktige entledigar Lottie Broman (V) från uppdraget 

som ersättare i kommunfullmäktige.

2. Kommunfullmäktige föreslår att Länsstyrelsen i Östergötland utser 
en ersättare efter Lottie Broman (V).

3. Paragrafen justeras omedelbart.

Beskrivning av ärendet
Lottie Broman (V) har den 15 juni 2023 lämnat in en begäran om att få 
bli entledigad från sitt uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige.

Det är Länsstyrelsen i Östergötland som utser nya ledamöter och 
ersättare i kommunfullmäktige.

___________________________________
Sänt till:
Länsstyrelsen Östergötland
Den entledigade
Troman

Justeras:

_________________________
Irma Görtz

_________________________  _________________________
Alexandra Asp    Benny Sellborn
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§ 112 Kommunfullmäktiges fyllnadsval 
KS 2023/0002

Beslut
1. Seydi Barkarmo (S) entledigas från uppdraget som ersättare i 

valnämnden och som nämndeman i Norrköpings Tingsrätt från och 
med 2023-06-30.

2. Carl-Johan Asplund (SD) utses till revisor i kommunens revisorer 
samt till uppdragen som lekmannarevisor i följande bolag:

• Norrköping Visualisering AB

• Strömvillan AB

• Hyresbostäder i Norrköping AB

• Studentbo i Norrköping AB

• Norrköping Airport AB

• Bilbo i Norrköping AB

3. Tobias Holmberg (V) entledigas från uppdraget som ersättare i 
socialnämnden.

4. Paragrafen justeras omedelbart.

Beskrivning av ärendet
Avsägelser som anmälts till detta sammanträde:

Seydi Barkarmo (S), ersättare i valnämnden och nämndeman i Norrköpings 
Tingsrätt.

Tobias Holmberg (V), ersättare i socialnämnden.

___________________________________
Sänt till:
De entledigade och valda
Bolag, kommunrevisionen och nämnder
Troman
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Justeras:

_________________________
Irma Görtz

_________________________  _________________________
Alexandra Asp    Benny Sellborn
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§ 113 Delegation av rätten att besluta om 
medborgarförslag 
KS 2023/0762

Beslut
Kommunfullmäktige överlåter till angiven nämnd att besluta i 
nedanstående medborgarförslag.

Beskrivning av ärendet
Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att enligt Kommunallagen 
överlåta rätten att besluta i medborgarförslagsärenden till kommunstyrelsen 
eller nämnderna. 
Kommunfullmäktiges presidium bereder förslagen om vem som ska besluta 
om medborgarförslag och lämnar till kommunfullmäktige för beslut.

Nr Ärende Förslag till beslutande organ

02 Medborgarförslag om att göra 
diarie-hanteringen för skolorna 
central
KS 2023/0762–2

Inkom: 2023-05-17

Utbildningsnämnden

03 Medborgarförslag om att lägga 
kuratorerna centralt så de 
tillhör Centrala barn- och 
elevhälsan
KS 2023/0762–4

Inkom: 2023-05-17

Utbildningsnämnden

04 Medborgarförslag om 
hundrastgård i 
Pryssgårdsparken
KS 2023/0762-6

Inkom: 2023-05-11

Samhällsplaneringsnämnden
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___________________________________
Sänt till:
Berörda nämnder

  

05 Medborgarförslag om etablering 
av återvinningsstation inom 
Svärtinges tätort
KS 2023/0762-8

Inkom: 2023-05-22

Kommunstyrelsens kansli efter 
hörande av Nodra

06 Medborgarförslag om 
farthinder vid Ektorpsgatan
KS 2023/0762-10

Inkom: 2023-05-23

Samhällsplaneringsnämnden

07 Medborgarförslag om 
förbättrad parkeringssituation 
på Lottgången
KS 2023/0762-12

Inkom: 2023-05-25

Samhällsplaneringsnämnden
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§ 114 Anmälan av inkomna motioner till 
kommunfullmäktige 
KS 2023/0031

Beslut
Kommunfullmäktige noterar att det inte har inkommit några 
motioner till sammanträdet.

Beskrivning av ärendet
Inga motioner har inkommit till sammanträdet.

___________________________________
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§ 115 Rapporter med mera

Rapportering till kommunfullmäktige av ej verkställda beslut enligt 
Socialtjänstlagen SoL, för socialkontoret, kvartal 1 2023
KS 2023/0768-2

Inspektion enligt 20 § förmynderskapsförordningen (1995:379) av 
överförmyndarnämnden
KS 2023/0861-1

Beslut om ny ledamot och ersättare för Sverigedemokraterna i 
kommunfullmäktige
KS 2023/0751-4

Norrevos fördjupade förstudierapport om tillbyggnad av Bråvalla 
föremålsmagasin för Norrköpings konst- samt stadsmuseum
KS 2022/1143-156

Anmälan av ärenden som inkommit till kommunfullmäktige och 
som ännu inte överlämnats för beslut 2023-05-22
KS 2023/0432

Beslut om ny ledamot och ersättare för Centerpartiet i 
kommunfullmäktige
KS 2023/0656
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